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ACTA DEL CONSELL PLENARI 
 

Identificació de la sessió  
Núm.: 1 
Data: 4 de març de 2014  
Caràcter: ordinari 
Horari: 19.11 h a 21.54 h  
Lloc: Consell de Districte d’Horta-Guinardó
 
Assistents 
 
President del Consell 
Jordi Martí Grau (GMDPSC) 
 
Regidora del Consell 
Francina Vila Valls (GMDCiU) 
 
Regidors/res adscrits/tes 
Belén Pajares Ribas (GMDPPC) 
 
Consellers i conselleres  
Lluís Bou Dalmau (GMDCiU) 
Jaume Fibla Papaseit (GMDCiU) 
Lina Huélamo Soriano (GMDCiU) 
Roser Nogués Alonso (GMDCiU) 
Gonzalo Puelles García (GMDCiU) 
Ramon Carrión Duran (GMDPSC) 
Joan Ferrús Alborch (GMDPSC) 
Núria Galán Orriols (GMDPSC) 
Cristina Gómez Salmerón (GMDPSC) 
Joan Martínez Vendrell (GMDPSC) 
Raül Ortega Serrano (GMDPSC) 
Daniel Rosillo Molina (GMDPSC) 
Manuel Conde García (GMDPPC) 
Felisa Vila San Millán (GMDPPC) 
Rafael Sánchez Cobo (GMDPPC) 
Carlos Torrubiano Blanco (GMDPPC) 
Anna Mir Acebrón (GMDICV-EUiA) 
Antoni Salado Pérez (GMDICV-EUiA) 
Jordi Coronas Martorell (GMDUpB) 
 
Absents 
David Escudé Rodríguez, regidor adscrit (GMDPSC) 
Gloria Martín Vivas, regidora adscrita (GMDPPC) 
Elsa Blasco Riera, regidora adscrita (GMDICV-EUiA) 
Janet Sanz Cid, regidora adscrita (GMDICV-EUiA) 
Jordi Portabella Calvete, regidor adscrit (GMDUpB) 
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Cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 
Núria Munell Casadesús 

Gerent 
Carles Mas Lloveras 

 

Desenvolupament de la sessió  

El president obre la sessió. 

A) Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària del dia 3 de desembre de 
2013 

S’aprova per unanimitat. 

B) Part informativa: 

a) Cartipàs 

1. Donar compte del Decret d’Alcaldia de 7 de gener de 2014 que nomena regidora 
adscrita al Districte d’Horta-Guinardó la Ima. Sra. Janet Sanz Cid, en substitució 
de la Ima. Sra. Isabel Ribas Seix 

2. Comunicar la modificació de la composició de la Junta de Portaveus del 
Districte atesa la incorporació del portaveu adjunt del GMDPSC, el senyor 
Ramon Carrión Duran 

El president comenta que el senyor Ramon Carrión Duran, del GMPSC, farà de portaveu 
durant la sessió. 

El Consell se n’assabenta. 

b) Despatx d’ofici 

3. Comunicació de les resolucions incloses en el despatx d’ofici 

El Consell se n’assabenta. 

c) Informes: 

4. De la regidora del Districte sobre l’estat del Districte 

La regidora informa sobre l’estat del Districte segons la seva estructura organitzativa.  

Àrea d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i 
Sostenibilitat.  
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Destaca diverses obres en procés d’execució. En primer lloc, parla de les obres de la 
plaça Raimon Caselles, de les quals subratlla que van començar al mes de gener amb 
una dotació de 870.000 euros amb l’objectiu de millorar l’accessibilitat i connectivitat amb 
l’entorn de la plaça i d’adaptar-la a la normativa vigent, i diu que es preveu finalitzar-les al 
setembre del 2014. 

En segon lloc, fa referència al projecte de millora de les nou placetes del barri de Montbau 
que figurava en el full de ruta del govern, del qual comenta que ha sigut fruit del treball 
amb els veïns, té un pressupost de 2.300.000 euros i la data de finalització prevista és al 
setembre del 2014. Especifica que el projecte posarà al dia les placetes, les condicionarà i 
les farà afables. En aquest sentit, matisa que el govern sempre elabora el detall de les 
obres i dels projectes en el marc de les comissions de seguiment de cada districte, de 
manera que creu que s’informa degudament en les comissions informatives d’aquest 
Consell Plenari. 

En tercer lloc, destaca l’execució de les obres de tots els equipaments del barri del 
Guinardó, que són el CAP, la residència, el mercat, el centre comercial, el casal de joves i 
l’aparcament, i les considera importants per al districte. També comenta que la 
urbanització dels interiors de l’illa i de totes les voreres de l’entorn d’aquesta illa 
d’equipaments es farà per fases i es preveu que les obres acabin en el mateix moment 
que acabi l’edificació. Indica que es preveu finalitzar les obres del mercat, el centre 
comercial i l’aparcament, que depenen estrictament de l’Ajuntament, al setembre del 2014 
i que es preveu finalitzar la resta d’obres al febrer del 2015. 

En quart lloc, parla del projecte de construcció d’una zona d’estada per a millorar el solar 
del carrer Escornalbou, que comptarà amb una zona enjardinada, un espai de jocs 
infantils i també un espai per a la gent gran. Considera que és un projecte important i que 
amb les obres, que acabaran a finals de març, l’espai millora substantivament. 

En cinquè lloc, fa referència al trasllat del centre de Serveis Socials del barri de la Vall 
d’Hebron i comenta que era un projecte que figurava en el full de ruta i que els veïns 
reivindicaven des de feia anys. Indica que les obres van començar a finals de l’any 2013 i 
que en el nou espai, també hi haurà un espai polivalent amb una sala de lectura, de 
manera que les entitats del barri podran gaudir-lo i utilitzar-lo. 

En sisè lloc, destaca l’enderroc de les casernes del carrer Lepant, també previst per 
planejament, i comenta que donarà lloc a un espai ampli que serà zona verda i 
complementarà els jardins Prínceps de Girona. Anuncia que se’n podrà gaudir 
properament. 

En setè lloc, comenta que les obres de recuperació de la plaça Sanllehy van endavant tal 
com ha explicat en les diferents reunions amb els veïns afectats. Explica que ha sigut un 
tema complicat i que ha anat més lent del que al govern li hagués agradat però que, 
després d’arribar a uns acords amb la Generalitat, es va establir un calendari que 
actualment l’Ajuntament està seguint i, a més, una comissió de seguiment en fa el 
seguiment. Destaca que s’estan fent els tràmits previs per a licitar i que, de cara a la 
primavera, es començarà formalment el que és estrictament la licitació d’aquestes obres. 

En darrer lloc, posa de manifest la feina feta amb les diferents associacions de veïns 
enfocades a millorar algunes de les parades de les noves línies de la xarxa octogonal 
d’autobusos i comenta que a partir de l’1 d’abril, el districte comptarà amb la parada de 
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Dante-Lletres en el sentit de mar a muntanya, que havia sigut reclamada i demanada 
sobretot per part de la gent del barri del Carmel. A més, diu que es desplaçarà la parada 
de la plaça Botticelli i es recuperarà la parada intermitja del carrer Poesia, que era 
reclamada pels veïns de Montbau. 

Àrea d’Igualtat d’Oportunitats, Qualitat de Vida i Seguretat. 

Posa en valor la feina que el Consell Municipal de les Dones està fent per commemorar el 
dia 8 de març, Dia Internacional de les Dones, amb l’objectiu de reivindicar el paper de les 
dones en la construcció de la història del país i de la ciutat, mitjançant el programa «Fem 
memòria. Les oblidades de la història», que es pot consultar al web. També posa en valor 
la feina feta des de les diferents entitats i equipaments per a celebrar aquesta jornada, ja 
que han ofert un conjunt d’activitats molt atractives i per a tots els públics. 

En aquesta línia, destaca que l’entitat de dones de Teixonera-Penitents, que treballa la 
promoció del dret i de l’apoderament de les dones, enguany farà 25 anys i considera que 
cal fer una feina de reconeixement de la tasca important que fa. 

Seguidament, enumera algunes dades que li han fet arribar els Serveis Socials d’Horta-
Guinardó. Explica que el 2013 gairebé 1.400 persones han estat beneficiàries d’ajuts 
econòmics d’inclusió amb una ajuda mitjana que rondava els 540 euros. També comenta 
que les ajudes econòmiques per cobertura de les necessitats bàsiques signifiquen el 60% 
de les demandes que tenen els Serveis Socials del Districte, i en aquest sentit, indica que 
poden estar orgullosos perquè el cent per cent d’aquestes peticions han quedat cobertes.  

Àrea de Coneixement, Infància, Adolescència i Joventut 

En primer lloc, informa que des del 10 de febrer fins a final de maig, els centres, les 
escoles i els instituts de l’Ajuntament es podran visitar perquè els pares puguin començar 
a treballar amb la preinscripció del curs vinent. 

En segon lloc, destaca les inversions extraordinàries de mig milió d’euros per a les 
escoles, destinades a millorar les instal·lacions, que se sumen a les inversions ordinàries 
destinades al manteniment ordinari. Indica que algunes de les fotografies que es projecten 
durant el Ple mostren diferents aspectes d’escoles i instituts que s’han corregit i millorat. 

En tercer lloc, fa saber que les escoles Torrent de Can Carabassa i l’IES Ferran Tallada 
se sumen al programa de patis i biblioteques oberts anomenat «Patis oberts», de manera 
que el districte comptarà amb onze patis oberts. Afegeix que l’escola Coves d’en Cimany i 
l’escola Jovellanos també obriran les seves biblioteques. Destaca que en total hi ha hagut 
52.000 usos del programa i una participació d’aproximadament 17.000 persones, on s’hi 
compten infants, joves i famílies. Considera que és un programa reeixit i que val la pena 
ampliar-lo i donar resposta a la necessitat de la ciutadania de tenir aquests espais oberts. 

En quart lloc, fa referència al projecte Mercat d’Art Jove, impulsat per Boca Nord i que 
consisteix en activitats que combinen la creació artística amb l’emprenedoria. Comenta 
que hi han passat 33 artesans i artistes joves i que hi ha hagut una presència molt gran de 
més de 500 persones, les quals han visitat les diferents propostes. 

Suma el contingut de l’àmbit d’Esports i destaca les inversions fetes per condicionar la 
piscina d’estiu del CEM Guinardó, que és molt concorreguda i hi ha moltes famílies que 
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l’utilitzen, i comenta que es tracta d’unes obres començades al desembre del 2013 i que 
compten amb un pressupost, per al 2014, de 300.000 euros. Assenyala que a les 
fotografies que mostra s’hi pot veure una infraestructura poc actualitzada. 

Àrea de Comerç, Mercat i Relacions de Proximitat. 

En primer lloc, destaca la segona edició del «Programa de formació contínua de suport al 
comerç d’Horta-Guinardó», que ha estat molt ben valorat pels comerciants i que proposa 
noves càpsules i participants. 

En aquest sentit, indica que el Districte considera que el comerç és una activitat 
estratègica per la proximitat que suposa i la funció social que té en el districte, però també 
per la capacitat de generar riquesa i llocs de treball, motiu pel qual s’hi aboca d’una forma 
especial. Destaca que les entitats de comerciants del districte, ja sigui des de la Direcció 
de Comerç de l’Ajuntament o des del Districte, reben al voltant de 250.000 euros en 
diferents conceptes d’infraestructures o promoció. 

En segon lloc, destaca les activitats relacionades amb la gent gran i comenta que el 
Districte té un compromís amb aquest col·lectiu. Explica que Horta-Guinardó és un dels 
districtes amb la població més envellida i, per tant, considera que els serveis de tipus 
municipals s’han d’enfocar a aquesta realitat. Informa que el Districte compta amb tres 
casals de gent gran i altres espais destinats a la gent gran, amb uns recursos de 240.000 
euros, amb gairebé 3.000 places per a activitats i tallers, i amb la participació de 100.000 
persones. Comenta que aquestes activitats són possibles gràcies, en gran mesura, a les 
persones voluntàries que hi participen, que suposen el 60% de les persones involucrades 
en cada projecte. 

Seguidament, exposa algunes dades sobre l’estat del Districte quant a la Seguretat. Indica 
que Horta-Guinardó és un dels districtes de la ciutat amb un índex de victimització més 
baix, per la qual cosa felicita als cossos de seguretat de la Guàrdia Urbana i els Mossos 
d’Esquadra, i també reconeix la feina que fan amb el teixit associatiu i la ciutadania en 
general per detectar, prevenir i avançar en aquest sentit. Afegeix que els robatoris amb 
força dins dels vehicles han disminuït un 33%, fet que considera rellevant. 

Respecte a l’accidentalitat, destaca la feina que fa la Guàrdia Urbana i comenta que un 
dels objectius és reduir encara més les xifres del districte, motiu pel qual, segons explica, 
s’han pres un conjunt de mesures per treballar alguns punts conflictius mitjançant una 
prevenció específica, una vigilància de conductes considerades de risc i, sobretot, 
mitjançant el treball de prevenció amb col·lectius específics com ara la gent gran. 
Constata que la feina que es fa en aquest àmbit és important i que les xifres del districte 
segueixen sent de les més baixes en el rànquing d’accidents a la ciutat. 

En tercer lloc, fa un reconeixement als equips de vigilància forestal que treballen a les 
zones forestals i als barris de muntanya, que considera molt importants, i explica que al 
districte hi ha un parell de patrulles que serveixen sobretot per prevenir incendis i altres 
incidents en aquestes zones. Anuncia que s’està reforçant el servei. 

En quart lloc, i tornant al tema del comerç, enumera algunes activitats destacables que 
considera que són tradicionals i emblemàtiques, com ara la cavalcada de Reis del 
districte, de la qual indica que enguany van assistir-hi 53.000 persones, 13.000 més que 
l’any anterior, i va comptar amb 40 voluntaris i 14 entitats col·laboradores. Afegeix que la 
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cavalcada de Reis de la Teixonera enguany ha celebrat el cinquantè aniversari i que la de 
Sant Genís de Montbau ha comptat amb una participació important, fet que indica la seva 
consolidació.  

Àrea de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció del Districte. 

En l’àmbit de la Promoció, destaca els plans d’ocupació que impulsa el Districte amb la 
complicitat de Barcelona Activa perquè les persones desocupades puguin trobar feina i 
tinguin una experiència laboral. Indica que actualment hi ha dotze persones contractades 
per tirar endavant amb aquests plans. 

En aquesta línia de promoció, destaca i valora molt positivament el conveni que el 
Districte té signat amb la Fundació Trinijove, ja que permet fer un manteniment dels 
espais del districte, sobretot solars i espais a l’aire lliure, i alhora fa una important tasca 
d’inserció social. Comunica que el Districte inverteix 120.000 euros en aquest conveni i 
que enguany 24 persones han rebut el certificat de prevenció i 12 han aconseguit trobar 
feina. 

Així mateix, destaca el desè aniversari del projecte de la Casa d’Oficis de l’Espectacle, de 
l’espai jove Boca Nord, l’objectiu del qual és promoure que els joves es formin en 
determinats àmbits que els permetin trobar feina, i manifesta que un alt percentatge de 
joves passen pel programa i s’incorporen al mercat laboral. 

En l’àmbit patrimonial, informa que el Districte ha signat un conveni urbanístic amb la 
propietat de la Torre Garcini seguint el full de ruta que tenia el govern i responent, també, 
a la reclamació dels veïns del Guinardó per recuperar aquest edifici. Comunica que, a 
partir d’ara, s’inicia un tràmit de planejament perquè la titularitat de Torre Garcini sigui 
municipal i obre el debat sobre els usos que se li puguin donar. 

També destaca la recuperació del Mas Ravetllat, un edifici emblemàtic del segle XX amb 
uns jardins importants, i explica que hi havia un litigi i que, actualment, s’està duent a 
terme un procés i arribant a un conjunt d’acords, de manera que es preveu obrir algunes 
de les sales al primer semestre del 2014. 

Recorda que ja està en marxa el nou recinte històric de l’Hospital de Sant Pau i que els 
assistents estan convidats a visitar-lo, ja que hi ha, actualment, portes obertes. 

Per acabar, informa que aquest any el Districte ha revisat un total de 357 sol·licituds de 
subvencions, de les quals 285 han sigut assignades, i que la dotació pressupostària per a 
les subvencions es manté igual que al 2013, és a dir, més de 320.000 euros. Anuncia que 
properament sortiran els resultats i les entitats del districte sabran exactament quina 
quantitat els pertoca. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, saluda els assistents i precisa que en 
matèria d’urbanisme, més enllà de tot allò que es fa, es constata que les entitats i molts 
veïns del districte es queixen continuadament de la manca sistemàtica de transparència 
en els processos, tant pel que fa a la informació com a l’exposició. 

En aquest sentit, cita dos exemples de processos presentats en la darrera comissió 
consultiva. El primer fa referència a la modificació del planejament de la plaça Botticelli, el 
qual, segons indica, s’ha presentat als veïns fora del termini d’al·legacions. El segon fa 
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referència al projecte de la carretera de les Aigües, del qual retreu al govern que hagi 
oblidat explicar-lo als veïns. Així mateix, destaca que hi ha demandes d’informació no 
satisfetes sobre el solar de Talleres Muñoz i, en definitiva, considera que, quant a la 
informació i la participació, el Districte segueix en una tònica que qualifica de pràcticament 
nul·la o de molt baixa qualitat. 

Creu que l’exemple de la plaça Botticelli és un cas evident de privatització de l’espai 
públic. Anuncia que la plaça, que està soterrada, passarà a ser una rotonda sense ús i 
recorda que el seu grup ja va votar en contra del projecte en el Plenari perquè intuïa que 
el govern volia fer un aparcament privat d’un centre comercial. Explica que en el moment 
de la votació, el conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, Manteniment de la Via 
Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, el senyor Gonzalo Puelles i García, va indicar que només 
s’estava decidint l’ús del subsòl i no pas el projecte en si, fet pel qual considera que hi ha 
una manca de transparència i fins i tot d’ocultació de la informació. 

Opina que l’aparcament de la plaça de Botticelli no s’ha de fer i apunta que, a més, no 
estava en el full de ruta del govern, tanmateix considera que l’aparcament de Porto -
Lisboa, sol·licitat pels veïns i comerciants des de fa molt de temps, s’ha de fer perquè 
beneficiaria clarament l’eix comercial Cor d’Horta. 

Respecte a la plaça Botticelli, afegeix que hi ha una demanda d’espais per part d’entitats 
juvenils usuàries de la plaça i anuncia que el seu grup farà una proposició en aquest 
sentit. 

Mostra la seva sorpresa al veure que el Plenari, per primera vegada, no té una declaració 
institucional per commemorar el Dia de la Dona, i mostra el seu desig perquè no sigui un 
precedent i l’any següent se’n faci una. Creu que, més enllà del Consell Municipal de les 
Dones i de tirar endavant amb diferents propostes, és important que el Plenari es 
manifesti a favor que les dones tinguin tots els drets. Apunta que el seu grup va comentar 
de presentar una declaració a la Junta de Portaveus però que finalment no s’ha escrit. 

Seguidament, comenta que es va informar al seu grup que hi hauria menys demanda de 
places de P3, motiu pel qual intueix que se suprimiran algunes línies d’aquest curs. Ara 
bé, comenta que, segons saben, hi haurà un increment de petició de places de secundària 
i apunta que, tot i que estan cobertes en el districte, hi ha diversos centres escolars de 
primària que no tenen garantida la continuïtat en els seus centres. Considera que cal 
planificar segons el que indica la demografia i buscar una solució al problema abans que 
torni a passar com enguany, que hi ha hagut diversos problemes. Opina que si no hi ha un 
punt d’inflexió en aquest assumpte, l’any següent també hi haurà problemes. 

Pel que fa a l’àmbit del comerç, mostra el seu acord amb la regidora sobre el fet que digui 
i exerceixi un comerç de proximitat en el Districte. Ara bé, mostra la seva preocupació 
respecte a alguns missatges de l’alcalde o de determinades entitats comercials que li 
arriben des de la Casa Gran. Demana a la regidora que defensi el comerç de proximitat 
d’Horta-Guinardó també des de la Casa Gran, cosa que pot fer impedint que en espais 
turístics de la ciutat s’ampliïn els horaris o es pugui obrir els diumenges. Mostra el seu 
desig perquè els criteris d’excepcionalitat dels que parla l’alcalde no s’apliquin. 

En darrer lloc, fa referència al CAP de la UA3 del Guinardó i recorda que es va aprovar 
una proposta de resolució al Parlament, amb el vot favorable de tots els grups, en la qual 
es demanava al Govern de la Generalitat que reprengués immediatament les obres de 
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tancament i finalització del CAP, de la Llei d’equipaments del mercat del Guinardó, i 
posteriorment que el Departament de Salut fes el trasllat de la dotació de material i 
personal des del CAP de Maragall. Comenta que el barri del Guinardó necessita aquest 
centre per millorar l’atenció sanitària però també per dinamitzar un barri molt perjudicat 
per la lentitud de les obres, ja que dels 77 comerços que hi havia, n’han hagut de tancar 
més de 60. Creu que des del Districte s’hauria de pressionar i buscar les solucions 
necessàries per no haver d’esperar al febrer del 2015 per veure el projecte enllestit. 

En darrer lloc, demana l’estat del projecte del Casal de Gent Gran de Sant Genís i 
comenta que semblava que hi havia un lloc per fer-lo i que s’estava a punt de presentar 
als veïns. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, retreu a la regidora que l’informe obviï 
una altra realitat que sembla que el govern no vulgui veure, que és la realitat dels veïns i 
de les entitats que reclamen una participació real que els permeti incidir en les decisions, 
tal com van fer en l’Audiència Pública del dia anterior. Creu que el govern planteja la 
participació sobre el paper però que, a l’hora de governar, no l’aplica, i opina que han 
convertit els espais de participació en espais de simple informació, aspecte del qual han 
aparegut queixes de manera reiterada en els diversos espais de participació del Districte. 

Manifesta el seu desacord amb la política de fets consumats de la Regidoria, ja que no 
creu que respongui a l’interès general, sinó a l’interès d’uns quants. Afegeix que la política 
de privatització del govern només es pot entendre si es té en compte que el govern vol 
respondre a l’interès d’uns quants, i tot seguit enumera alguns exemples d’aquesta 
política: un és la venda d’aparcaments del centre, dels quals considera que anteriorment 
eren els únics rendibles econòmicament; un altre és el planejament de la privatització del 
Tibidabo, que qualifica de parc reflotat amb diners públics i que tot just actualment 
comença a generar beneficis; un tercer exemple és la privatització de la plaça Botticelli, i 
un darrer, la imposició del pagament per visitar el recinte històric de l’Hospital de Sant 
Pau. 

Recorda que en l’Audiència Pública del dia anterior, els assistents van acusar a la 
Regidoria d’actuar amb opacitat i, en aquest sentit, creu que el projecte de la plaça 
Botticelli n’és un exemple, tal com ha comentat el senyor Coronas. Retreu al govern que 
mentís en la Comissió d’Urbanisme quan després de preguntar-los expressament sobre la 
possibilitat d’un futur aparcament, contestés que no hi havia encara cap projecte, i també 
retreu a la regidora que digui que el projecte es va explicar quan ja hi havia una licitació 
feta, per la qual cosa també l’acusa d’haver mentit en l’Audiència del dia anterior. 

Així mateix, opina que el govern ha actuat també amb opacitat respecte al projecte de la 
carretera de les Aigües al barri de Sant Genís. Considera que van aprovar l’obra 
d’esquena al veïnat i mostra la seva incomprensió davant del fet que el govern, d’una 
banda, digui que no hi ha recursos i no es poden complir les necessitats dels barris i, de 
l’altra, plantegi una obra faraònica com aquesta. Recorda que en l’Audiència Pública del 
dia anterior alguns veïns van demanar al govern que donés sortides a altres necessitats, 
ja que consideren que aquesta obra no cal. 

En aquest sentit, apunta que les obres de remodelació del passeig de Gràcia, que 
costaran 30 milions d’euros, o les obres de la part alta de la Diagonal, tampoc no són 
necessàries, i recorda que en el seu grup ha demanat reiteradament que les aturin i 
destinin aquests diners als barris on hi ha més necessitat. Creu que la política del govern 
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respon al model de ciutat del partit de CiU i del PPC, amb el qual es posen d’acord per 
tirar endavant la ciutat, que qualifica d’aparador i no pas de «ciutat de les persones i dels 
barris», tal com reclama la ciutadania i, especialment, la de Horta-Guinardó. 

Mostra el seu acord amb el senyor Coronas i lamenta que no estigui prevista cap 
declaració institucional per al 8 de març en el Districte, per la qual cosa mostra la seva 
sorpresa al considerar que la regidora del Districte és també la regidora de Dona. Opina 
que no hi haurà cap declaració perquè ha estat incapaç d’arribar a un consens en un tema 
tan important com la defensa dels drets de les dones i perquè el seu partit no ha volgut 
demanar la retirada de la Llei de l’avortament del PP, coneguda com a «reforma 
Gallardón». Lamenta que un tema com aquest, que afecta el 50% de la població, s’hagi 
de votar de manera nominal, en secret, perquè el grup del govern no vol posicionar-se, i 
anuncia que el seu grup votarà a favor de demanar la retirada d’aquesta llei del PP i que 
el 8 de març al matí recolliran suports al carrer Tajo per demanar que aquesta llei es retiri i 
s’aboleixi. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, saluda els assistents i considera que, tot 
i que queda molt poc temps per acabar la legislatura actual, els problemes segueixen sent 
pràcticament els mateixos. Denuncia, tal com apunta que ha fet altres vegades, l’estat 
lamentable del manteniment i la neteja de diferents zones del districte i insisteix en la 
manca de neteja i manteniment dels carrers, places i zones verdes, aspecte que, segons 
diu, han denunciat els veïns i el seu grup diverses vegades però el govern no ha respost 
al respecte. 

Recorda a la regidora que en plenaris anteriors ja li va demanar explicacions sobre 
l’aplicació del Pla de millora de la neteja de Barcelona en tots els barris del districte i 
considera que no s’ha notat pràcticament cap millora. Exigeix al govern que prengui 
mesures i que, en el curt termini, es facin visibles les solucions. 

Pregunta si el servei de neteja actual, on el personal arrossega les escombres en comptes 
d’escombrar i els vehicles del parc mòbil s’amaguen rere l’aparcament del parc Güell 
durant més d’una hora, és el que necessita el districte. 

Diu que denuncia per enèsima vegada l’incivisme que produeixen continuadament alguns 
propietaris d’animals domèstics, sobretot de gossos, ja que deixen que es facin amos dels 
carrers, parcs, jardins i places com si fossin pipicans. Opina que els habitants que no 
tenen animals també tenen dret a anar per aquests espais sense haver de controlar si hi 
ha excrements d’animals. 

Recorda que en el Plenari anterior va demanar el resultat i el cost sobre el pla 
d’informació sobre civisme respecte a la caca dels gossos de l’any anterior i que el govern 
no li va contestar. Ara bé, afegeix que el pla no ha tingut resultats perquè el problema 
persisteix, fet pel qual pensa que el govern hauria de prendre una mesura més coercitiva 
com poden ser les dacions econòmiques, tal com fan altres ciutats. 

En relació amb aquest tema, apunta que en el diari del mateix dia ha llegit que el govern 
planteja modificar les normes respecte als gossos, i manifesta el seu desig perquè es 
dugui a terme tot i que, segons apunta, està en contra de les sancions exuberants que 
volen posar, ja que les considera exagerades. 
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Seguidament, es dirigeix als membres del govern i específicament, al conseller 
d’Urbanisme, per retreure’ls que es va arribar a un acord puntual per fer les 
actualitzacions del Palau Marquès d’Alfarràs i per solucionar la instal·lació de 
senyalització d’aparcament al carrer Mare de Montserrat, entre el carrer Cartagena i la 
plaça Sanllehy, i que després d’un any, no s’ha fet res. 

En relació amb el Palau d’Alfarràs, retreu al conseller d’Urbanisme, Conservació del 
Patrimoni, Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat que hagi mentit i 
recorda que al 2011, una delegació de Rússia s’hi va interessar però no va fructificar cap 
acord perquè, segons sembla, un dels dirigents estava en cerca i captura. Afegeix que, a 
més, la Casa de Marroc tampoc no hi va fer res.  

Procedeix a comentar els projectes urbanístics i pregunta, en primer lloc, de què serveix la 
Comissió Consultiva d’Urbanisme, ja que tot i ser una comissió informativa, també cal que 
especifiqui quins projectes s’executaran. Es queixa del fet que quan s’informa dels 
projectes el període d’al·legacions s’hagi exhaurit, fet que ha passat diverses vegades i 
que ha portat els veïns a queixar-se. Pregunta com és possible que a l’inici de la darrera 
Comissió es pretengués aprovar una acta que no recollia part del contingut expressat pels 
ciutadans, per la qual cosa considera que alguna cosa no funciona. 

Seguint amb aquest tema, mostra la seva sorpresa pel fet que el projecte de l’aparcament 
de la zona del poliesportiu del carrer Tenerife, que no ha sigut consensuat amb els veïns, 
no hagi passat per la Comissió, i considera que s’hauria d’haver informat als veïns i 
permetre les al·legacions corresponents. 

Així mateix, apunta que el projecte d’execució de la reurbanització de la balconada de la 
bateria antiaèria del Turó de la Rovira, amb un import d’1.480.000 euros, tampoc no va 
passar per la Comissió, tot i que el seu grup va poder fer a temps les al·legacions 
corresponents. Enumera les prioritats que el seu grup considera per aquest projecte: en 
primer lloc, l’adequació dels carrers del voltant del Turó de la Rovira, Marià Lavèrnia; en 
segon lloc, la millora de l’accés al transport públic; en tercer lloc, el fet de garantir l’accés 
en l’àmbit de les bateries antiaèries; en quart lloc, la inclusió en el projecte de senyals per 
als vehicles i als vianants, i en cinquè lloc, el fet de garantir la seguretat a la balconada 
amb llums, baranes i altres materials. 

Anuncia que, respecte al projecte de la plaça Botticelli, es posicionarà després que el 
GMDICV-EUiA presenti la proposició. 

El senyor Ramón Carrión Duran, del GMDPSC, saluda els assistents. Mostra el seu acord 
amb els companys que l’han precedit i considera que utilitzar l’informe sobre l’estat del 
districte per transmetre la riquesa de les entitats i activitats que s’hi fan és un reflex de la 
mínima gestió que fa el govern. Posa com a exemple el fet que la regidora, quan ha parlat 
de comerç, hagi fet referència a les cavalcades, ja que si bé felicita les entitats que hi 
participen i el cinquantè aniversari de la cavalcada de la Teixonera, considera que no és 
un tema de comerç sinó de les entitats. 

Retreu a la regidora que parli d’actuacions de manteniment sense respondre a les 
demandes reals dels veïns i li recorda que des del principi de mandat, el govern va dir que 
volia consultar i treballar quines havien de ser les actuacions més immediates als barris. 
Comenta que els veïns ja coneixen les respostes del govern (que acostumen a incloure 
els conceptes «preguntarem», «estudiarem», «pensarem», «mirarem») i opina que, al 
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final, hi ha hagut una gran quantitat de temes que no s’han resolt ni consensuat, i que 
tampoc no els han obert amb el temps necessari per fer les al·legacions o suggeriments, 
dels quals subratlla que quan n’hi ha hagut, no s’han tingut en compte. Posa com a 
exemple el fet que en la inauguració del nou recinte de Sant Pau, el govern no convidés 
cap entitat ni cap veí de l’entorn. 

A més, afegeix que, tal com van recordar els veïns a la regidora, el govern no ha fet res 
respecte al canvi de recorregut de l’autobús número 87 o dels neguits que generava als 
veïns del Carmel el fet que faci actuacions per afavorir el turisme i deixin de fer-ne pels 
carrers i veïns que ho necessiten. 

També recorda les demandes presentades pels veïns de Sant Genís i de la Teixonera pel 
fet de no haver-los deixat participar en els projectes de reforma de la carretera de les 
Aigües i de la sortida de metro del carrer Arenys de la plaça Isop, respectivament. 
Manifesta el seu descontentament, tal com va fer en l’Audiència Pública del dia anterior, 
pel fet que el govern sí que hagi tingut en compte l’opinió dels arquitectes i considera que 
ho fa tot pel poble però sense el poble, ja que demana participació però, al final, no 
compta amb ningú. 

Seguidament, es queixa del fet que moltes proposicions i precs acceptats pel govern no 
es compleixin i mostra la incomprensió d’aquest fet al veure que, l’alcalde de Barcelona, el 
senyor Xavier Trias i de Llobatera, digués: «No és admissible de cap de les maneres que 
l’alcalde o la regidora d’un districte incompleixi un acord. No em cansaré de dir que 
l’obligació d’un alcalde o regidora de Districte és defensar les decisions preses al Plenari.» 
Posa com a exemple la proposició que el seu grup va presentar de la Comissió del PGM 
de Tres Turons el març del 2012. 

Respecte a la proposició del seu grup sobre polítiques contra l’atur, recorda que a 
proposta del seu grup es va celebrar un Plenari extraordinari on es va aprovar un pla de 
xoc contra l’atur juvenil que resulta d’obligat compliment tant per part de l’Ajuntament com 
per part dels Districtes, però constata que no té coneixement de la seva posada en marxa. 
Aprofita per preguntar a la regidora quants joves d’Horta-Guinardó s’han beneficiat de 
l’acord entre universitats i escoles de formació professional per fer pràctiques becades a 
l’Ajuntament o a empreses vinculades i quants joves s’han aprofitat del paquet de beques 
per a matrícules d’estudis de formació professional. 

En darrer lloc, mostra el seu acord amb els seus companys al lamentar que el Consell 
Plenari no tingui cap declaració institucional per al Dia Internacional de les Dones i també 
al considerar que no s’ha arribat a cap consens perquè el dilema principal se situava en la 
Llei de l’avortament. Tot i reconèixer la importància del passat, retreu a la regidora que 
dediqui el proper 8 de març a les dones del 1714 i, en canvi, no el dediqui a la situació 
actual, caracteritzada per diferents amenaces com ara la feminització de la pobresa, la 
desigualtat salarial, la destrucció de llocs de treball o la reforma de la Llei de l’avortament, 
que considera que faria retrocedir d’una manera important els drets de les dones. Opina 
que un bon govern no perdria cap oportunitat com és el 8 de març per reclamar justícia i 
fer visible l’ofensiva vigent contra les dones. 

Posa en valor el treball de les dones del Districte i del Consell Municipal de les Dones i 
felicita l’Associació de Dones de la Teixonera pel seu 25è aniversari i la feina que fa, 
especialment en temes de formació. 
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La regidora contesta al senyor Conde que el Districte, coneixedor del fet que Horta-
Guinardó sigui un dels districtes més extensos de la ciutat i compti amb un important 
territori forestal afectat per planejaments durant molt de temps, reforça la inversió directa 
en les qüestions de manteniment, aspecte que ha explicat en diferents ocasions. 

Respecte a la tinença d’animals, mostra el seu acord amb el senyor Conde al considerar 
que cal sancionar aquelles persones que no compleixen l’Ordenança de civisme, ja que 
comenta que aquest tipus d’incivisme suposa una despesa més per al govern. 

Quant al Palau del Marquès d’Alfarràs, discrepa amb el senyor Conde perquè considera 
que el govern sí que està preocupat per mantenir el patrimoni històric que ha fet 
empremta al districte, tal com fa amb la rehabilitació de les bateries antiaèries, que ja 
estan en la segona fase, o amb la recuperació de Torre Garcini i el Mas Ravetllat. 

Seguidament, contesta a les demandes del GMDUpB i diu que el Districte ha defensat 
sempre el projecte de la plaça Botticelli i ha sigut sempre coherent, aspecte que considera 
que el GMDUpB no té perquè al Districte ha votat en contra del projecte i, en canvi, a la 
Casa Gran s’ha abstingut, per la qual cosa opina que en fa un ús partidista. 

Pel que fa a la preinscripció escolar, comenta que el govern ja ha anat explicant, sobretot 
als consellers responsables de temes d’educació del Districte dels diferents grups 
municipals, que els preocupa aquest tema i que per això, des del principi del període de 
preinscripció, treballen amb les escoles, les famílies i el Consorci per afavorir també la 
correspondència entre primària i secundària. Considera que no sempre és possible però 
que en un percentatge elevadíssim sempre s’acaba complint, i apunta que l’any anterior 
només es van quedar fora, segons recorda, unes quatre o cinc famílies. 

Respecte al comerç, comunica que des del Districte sempre han dit que qualsevol mesura 
que afecti el comerç, fins i tot si afecta els horaris, es consensuarà des de la regidoria 
competent amb els comerciants i no es prendrà cap mesura sense un consens ampli en el 
sector. 

Pel que fa al CAP i l’UA3, comparteix la preocupació del GMDUpB i manifesta que des del 
Districte s’està treballant perquè el CAP sigui una realitat i per impulsar els equipaments 
de l’UA3. Respecte al Casal de Gent Gran de Sant Genís, indica que s’estan definint els 
usos i les necessitats amb els veïns del barri. 

Tot seguit, contesta a les peticions del GMDPSC i mostra el seu desacord respecte a la 
consideració que l’informe només fa referència a l’agenda d’activitats del Districte, ja que 
creu que explica les grans inversions que fan. Constata que en l’àmbit de comerç no sols 
ha parlat del Carnestoltes o de la cavalcada, sinó que ha explicat els cursos de formació i 
les activitats de promoció. 

Respecte al punt que ha comentat el senyor Carrión sobre les proposicions que queden 
aprovades, considera que el GMDPSC no pot marcar des de l’oposició l’acció del govern 
d’una manera permanent amb un interès partidista, cosa que creu que fan tant a la Casa 
Gran com al Districte. Retreu al GMDPSC que si volia governar, hauria d’haver acceptat 
l’oferiment del senyor Xavier Trias i de Llobatera per entrar al govern i definir les polítiques 
de l’Ajuntament. 
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Pel que fa al 8 de març, creu que cada any es dedica a un tema i que enguany s’ha 
dedicat a les dones del 1714 donat que s’està commemorant el tricentenari. Anuncia que 
també s’abordaran altres temes com la visualització del talent de les dones o la pèrdua de 
talent que va suposar l’exili de moltes persones durant la guerra civil. 

Continua amb el tema de la declaració del 8 de març i procedeix a respondre a les 
demandes del GMDICV-EUiA, a les quals contesta que, respecte a la Llei de l’avortament, 
el GMDCiU no té cap dilema intern. Comunica que el seu grup defensa el principi de 
llibertat de vot dels regidors i consellers municipals en els formats d’iniciatives que 
permetin expressar el vot individual i considera que si el GMDICV-EUiA pretén fer entrar 
una declaració sense consens perquè no es pugui expressar la llibertat de vot, estan fent 
trampa i mentint a la ciutadania. 

Pel que fa a la participació, comenta que quan el GMDICV-EUiA estava al govern, van 
construir un conjunt d’aparcaments (que convida que visitin a la pàgina web de BSM per 
mirar-ne la ubicació), i que cap d’ells se situa en barris amb necessitats d’aparcaments, 
sinó que es troben al centre de la ciutat, on hi ha turistes i molta concurrència, i fan 
competència a la iniciativa privada que es dedica només a recaptar. Retreu que el govern 
d’ICV-EUiA no tingués cap voluntat social de construir un aparcament a Santa Caterina, al 
costat d’un SABA, on hi van turistes i la gent que visita la ciutat hi va a comprar, i per tant, 
considera que el seu discurs no encaixa. 

A més, mostra la seva incomprensió al veure que el GMDICV-EUiA critica al govern per 
promocionar que privats entrin en la gestió dels aparcaments municipals, de la qual 
apunta que suposa uns ingressos de 120 milions d’euros per destinar-los a habitatge 
social i, en canvi, no el critiqui perquè els privats entrin en la titularitat. Creu que el discurs 
d’ICV-EUiA és incoherent amb els discursos que fa de progrés, d’esquerres i de 
sensibilitat social. 

També es queixa del fet que el govern d’ICV-EUiA vengués part del patrimoni públic de 
solars de l’Ajuntament i tot el litoral de la ciutat. Retreu a la senyora Acebrón que 
s’atreveixi a parlar de model de ciutat quan el model del Bicing que tant defensava el seu 
grup és deficitari, o el model de la consulta de la Diagonal que també defensaven va 
suposar 3 milions d’euros, o el model de la construcció de l’Hotel Vela. Opina que el 
GMDICV-EUiA són populistes, contradictoris i diuen coses sense raó. 

El senyor Coronas retreu a la regidora que qüestioni la coherència del GMDUpB per haver 
expressat un vot diferent a la Casa Gran i al Districte respecte al projecte de la plaça 
Botticelli, i considera que si agafen totes les actes i hemeroteques, podria trobar força 
contradiccions del GMDCiU entre el Districte i la Casa Gran. 

Indica que el projecte va ser votat quan el govern ja sabia que Mercadona hi faria 
l’aparcament però no ho va comunicar i reitera que se’ls va amagar la informació tant als 
consellers com als veïns. Exigeix transparència i també exigeix el mateix que el GMDCiU 
exigia al govern del mandat anterior, i és que actuïn en conseqüència amb allò que han 
predicat mentre estaven a l’oposició. 

Respecte al Casal de Gent Gran de Sant Genís, mostra la seva desconfiança en el 
projecte del casal perquè ja fa dos anys i mig que s’està definint el projecte amb els veïns. 
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La senyora Mir apunta que si bé, tal com diu la regidora, qui governa ha de governar, ho 
ha de fer al servei de la ciutadania, que és qui l’ha posada al lloc del govern i li ha donat 
confiança, però considera que el govern actual no ho fa així. 

Respecte als aparcaments, indica que en el darrer mandat es van construir aparcaments 
a la plaça Salvador Allende, que és un espai fora del centre, i apunta que els aparcaments 
del carrer Tous estaven planificats però el mandat actual no els ha volgut tirar endavant. 

Quant a l’Hotel Vela, recorda que el seu grup hi va votar en contra i retreu al govern que li 
donés suport, igual que a la marina de luxe que ha impulsat i per la qual es posiciona en 
contra. 

Respecte al CAP del Guinardó, demana una resposta a la carta que els veïns han adreçat 
al govern des de l’Associació de Veïns Joan Maragall del Guinardó. Anuncia que el seu 
grup continuarà denunciant la política de fets consumats del govern com ara el projecte de 
Tenerife, el de la carretera de les Aigües, el de la plaça Botticelli, el Projecte «G» al 
Guinardó, el projecte de la plaça Isop, o el del camp de futbol de Sant Genís. 

Respecte a la preinscripció escolar, recorda que el seu grup ha demanat que es convoqui 
la comissió d’escolarització del Districte i que, tot i que encara no tenen data, suposa que 
arribarà aviat. 

Fa saber que el seu grup estarà atent al discurs del sopar de les dones del Districte però 
també que entenen que la regidora de les dones de la ciutat no està per la defensa dels 
seus drets ni tampoc per defensar un dret tan important com el de la llibertat del propi cos 
i la decisió sobre la pròpia maternitat. Afegeix que està d’acord amb la llibertat de vot i 
creu que es podria fer a mà alçada. 

El senyor Conde està satisfet amb les respostes de la regidora tot i que només li ha 
contestat a dues demandes. Mostra el seu acord amb el GMDICV-EUiA i el GMDUpB 
sobre el fet que s’estan eternitzant les obres del CAP del Guinardó, i demana al govern 
que actuï amb més rapidesa. 

Pel que fa a l’accessibilitat del metro de Maragall, recorda al conseller d’Urbanisme, 
Conservació del Patrimoni, Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, que es 
va aprovar per unanimitat, a excepció del GMDUpB, que es miraria de trobar el moment 
idoni per fer aquest projecte, però apunta que fins ara no se’n sap res. Opina que en 
l’Audiència Pública del dia anterior el conseller, tot i que va parlar del tema, no va aportar 
res de nou, i demana que se l’informi sobre l’accessibilitat a l’enllaç de les línies 4 i 5 de 
metro. 

Respecte al mercat de la Vall d’Hebrón, considera que el temps s’està limitant i demana 
que se l’informi sobre quin projecte està pendent de licitació, quin és l’import i quan es 
començaran i s’acabaran les obres per saber si entraran en aquesta legislatura o en la 
següent. 

Finalment, recorda que en el Plenari anterior, de desembre 2013, es va aprovar una 
partida econòmica extraordinària per aquells carrers en mal estat, que són la rambla 
Volart, el carrer Amèrica des de Maria Claret fins a la ronda del Guinardó, l’avinguda Can 
Baró o Campoamor. Indica que, tal com el govern sap, hi ha uns carrers en mal estat on 
cal fer una prioritat en la major brevetat. Anuncia que desconeix què està fent el govern en 
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aquests temes i creu que només està posant pedaços per poder dir que fan alguna cosa. 
Pregunta si es farà alguna cosa o s’esperarà a la propera legislatura. 

El senyor Carrión diu que des que van començar, el govern sempre fa un informe sobre 
l’estat del Districte amb les activitats que fan. Reconeix que el seu grup no governa i que 
va preferir quedar-se a l’oposició, ja que era el lloc atorgat pels ciutadans, i considera que 
tenen l’obligació de recordar a la regidora allò que tant ells com els veïns creguin que és 
millor per a Barcelona i per al Districte. 

Seguidament li retreu a la regidora que no li hagi respost sobre el tema de joventut i, 
respecte a la consulta pel projecte de la Diagonal, considera que almenys des del govern 
es preguntava a la gent i es creia en la participació, i en canvi, el govern actual inicia una 
reforma que no té en compte a ningú. 

Recorda que, tal com va dir en l’Audiència del dia anterior, la forma de governar del 
govern actual ha provocat desencís en la gent i afecta tots els que assisteixen al Consell 
Plenari. En aquest sentit, creu que la nova xarxa d’autobusos que el govern va posar en 
marxa ha generat més problemes que beneficis a molts veïns i, específicament, 
problemes d’accessibilitat originats per la retirada d’algunes parades. Apunta que, tal com 
també va anunciar a l’Audiència Pública del dia anterior, el problema de la sortida de 
metro de la Teixonera és responsabilitat de tothom però sobretot del govern, i que és un 
problema greu perquè quan l’ascensor no funciona, la gent no pot sortir del metro. 

Finalment, apunta que després de tres anys de mandat, els barris encara l’estan esperant 
i només li queda un any per fer actuacions, cosa que tal com van dir els veïns a 
l’Audiència, per dignitat ho haurien de fer. 

La regidora respon que els expedients urbanístics poden ser consultats per tots els grups i 
que, per tant, poden conèixer tot el que s’està aprovant, de manera que considera que 
se’ls haurien d’estudiar per saber què voten quan voten. 

Pel que fa a la confusió, creu que no es poden comparar projectes de gran envergadura 
de planejament que afecten la vida de les persones amb projectes de millora. Creu que al 
GMDICV-EUiA els sap greu que el govern doni compliment i tiri endavant el full de ruta 
amb el qual es va comprometre però anuncia que seguiran treballant per complir-lo. 

I finalment, recorda que moltes vegades ha dit que l’informe de gestió es basa en aquelles 
línies de treball que es van marcar a l’inici del mandat des del govern, el qual inclou 
moltes propostes i iniciatives que va proposar la ciutadania del districte. 

El Consell se n’assabenta. 

C) Part decisòria: 

a) Propostes d’acord 

5. Informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’art. 23.2.f) de la 
Carta de Barcelona, la Modificació del Pla general metropolità en l’àmbit del I 
Cinturó, en el tram comprès entre el carrer de Sant Quintí i l’avinguda de la 
Meridiana, pel que fa a la Unitat de Projecte «G» Barcelona, d’iniciativa 
municipal 
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El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, explica que la present modificació 
es fa a proposta de Corpedificacions S.L de la qual l’Ajuntament assumeix la iniciativa 
pública per formular-la. Indica que l’àmbit del pla comprèn la parcel·la situada en el 
passatge Llívia, números 11-15, davant dels carrers Teodor Llorente, números 25 i 39 i 
del carrer Renaixença, 64. Afegeix que la parcel·la és un solar actualment en construcció, 
amb una topografia amb fort pendent en la façana principal del carrer Teodor Llorente i 
que la superfície total és de 2.351 metres quadrats. 

Fa saber que el canvi d’ús ve motivat per una adequació a la topografia, al teixit existent 
de l’entorn i a la realitat econòmica del moment, i que l’objectiu és facilitar l’execució del 
nou front edificat del carrer Teodor Llorente. Comunica que el sostre màxim edificable de 
tota la parcel·la quedarà en 8.374 metres quadrats enlloc de 9.156, de manera que es 
redueix en 782 metres quadrats el sostre màxim edificable, i que aquesta modificació 
puntual no preveu cap increment d’aprofitament urbanístic en la unitat de Projecte «G», 
motiu pel qual no es preveuen cessions gratuïtes d’aprofitament en aquest sentit, de 
conformitat amb els articles de la Llei d’urbanisme. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, retreu al govern que expliqui que 
l’empresa Regesa vengui els drets d’edificació perquè no té recursos i que el comprador 
vulgui fer habitatge amb planta baixa per fer més negoci. Considera que no és justificable 
el fet que la resta de parcel·les del voltant tinguin dret a construir en planta baixa perquè 
en aquell indret hi ha d’haver el mercat i els equipaments de la UA3. 

Opina que el govern vol fer habitatges amb piscina i li retreu que afavoreixi els interessos 
d’un privat en detriment de l’interès general. Es queixa del fet que se li retregui que els 
consellers no llegeixen els expedients i de la manca de transparència del govern pel fet 
que el projecte s’hagi presentat als veïns fora del termini d’al·legacions. En darrer lloc, 
manifesta el vot en contra del seu grup. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta el vot en contra del seu 
grup i indica que ha presentat al·legacions a la Casa Gran. Retreu al govern que no han 
pogut presentar al·legacions al Districte perquè s’ha presentat fora de termini i mostra el 
seu acord amb el senyor Coronas al considerar que cal suprimir l’edificació en el pati 
interior d’illa i reduir el sostre comercial, però creu que les plantes baixes no han de ser 
per habitatge sinó que han de continuar sent comerços, ja que defensa la ciutat amb 
barreja d’usos i opina que en una zona com aquesta on el comerç ha estat absolutament 
castigat per les obres, cal mantenir-lo i afavorir-lo més que mai. 

Respecte al comentari fet per la regidora en el punt anterior sobre el fet que els consellers 
no llegeixen els expedients que voten, creu que la qüestió no és una manca de lectura 
sinó que hi ha una diferència entre el que diu l’expedient i el que explica el govern. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa l’abstenció del seu grup perquè 
considera que hi ha punts de la proposta que estan correctament expressats però d’altres, 
que no. Li diu al senyor Puelles que té un problema perquè resulta que no hi ha 
comissions consultives d’aquest tipus on els veïns s’assabentin de què passa. A més, 
mostra el seu acord amb el senyor Coronas i la senyora Mir en el fet que el govern ha 
presentat el projecte fora del termini d’al·legacions, cosa que li retreu, i mostra la seva 
esperança perquè a la Casa Gran es pugui discutir i al·legar. Creu que finalment es durà a 
terme però indica que no vol dir que hi estigui a favor. 
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El senyor Ramón Carrión Duran, del GMDPSC, mostra el seu acord amb força coses que 
han expressat els seus companys i manifesta el vot en contra del seu grup. Indica que el 
motiu és la falta d’explicació i d’informació del projecte d’una banda, i l’elecció de la zona 
d’una altra, ja que consideren que actualment cal mantenir el teixit comercial. Demana al 
govern que doni una altra explicació, si és que la té, que no estigui basada en 
l’especulació o en una iniciativa privada. 

El senyor Puelles fa dos comentaris al respecte. En primer lloc, fa saber que l’explicació 
feta al Plenari està condicionada pel temps i que, per tant, és breu, però que la Comissió 
d’Urbanisme té la documentació del projecte, que són quaranta fulls, i que en parla d’una 
forma àmplia. Tot i això, afegeix que els serveis tècnics del Districte estan a la disposició 
dels grups per a fer aclariments posteriors, subratllant que no s’ha produït mai i sol·licita 
que consti en acta. 

En segon lloc, es dirigeix al senyor Coronas i li diu que el planejament del projecte definia 
que per fer-lo comercial, el local havia de ser de més de 1000 metres quadrats, per la qual 
cosa considera que es contradiu quan expressa el vot en contra del seu grup i alhora 
explica que hi ha 65 locals comercials buits i sense ús a la zona. 

Es rebutja la proposta amb els vots en contra del GMDUpB, el GMDICV-EUiA i el 
GMDPSC, l’abstenció del GMDPPC i el vot a favor del GMDCiU. 

6. Informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’art. 23.2.f) de la 
Carta de Barcelona, el Pla especial urbanístic per a l’ordenació de les 
instal·lacions de manteniment del parc dels Tres Turons al Viver de Can Baró, 
d’iniciativa municipal 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, presenta la proposta. Explica que 
el Pla consisteix a definir la reubicació de totes les instal·lacions destinades al 
manteniment del parc dels Tres Turons i concreta els perímetres i paràmetres reguladors 
necessaris per assegurar la funcionalitat del conjunt. 

Indica que el planejament es recolza en la normativa vigent conforme es permeten els 
equipaments d’usos públics i col·lectius dintre d’una zona verda, sempre que no superin el 
5% de la superfície total del parc, i que l’alçada màxima no superi els 10 metres. 
Comunica que l’edificació se situa en una posició tangent, i que, per tant, queda adossada 
al talús de la muntanya. Afegeix que l’àmbit de planejament està format exclusivament per 
l’espai on es preveu situar els volums per reubicar l’abocador, l’aula, els vestuaris, el 
magatzem i el garatge actuals i l’espai sense edificar necessari per al seu funcionament. 
Així mateix, indica que l’àmbit del pla són 974 metres quadrats de sòl i se’n destinen 234 a 
una ocupació d’edificació i 202 a una superfície construïda màxima. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa el vot a favor del seu grup i fa 
saber que no vol votar en contra de res que pugui aturar o posar en perill que es tiri 
endavant el planejament dels Tres Turons. Recorda que el seu grup ha reclamat altres 
vegades que es posés en marxa el projecte, que creu que va endarrerit, i considera que 
aquest edifici de serveis està més que fonamentat. 
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Ara bé, insisteix en el fet que cal millorar l’explicació amb el veïnat per a poder atendre les 
demandes relacionades amb el projecte de la zona verda restant, que ha de ser d’ús 
públic, abans que no es puguin fer modificacions. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta el vot a favor del seu grup 
perquè entenen que el projecte és correcte i reendreça la zona de la pedrera per continuar 
donant servei al parc, cosa que considera necessària. Ara bé, mostra la seva preocupació 
respecte al 5% associat als usos que es permet per donar serveis dins del parc, ja que en 
aquest 5% s’han d’incloure els equipaments previstos a la Baronense, que són 
absolutament necessaris per al barri de Can Baró. Creu que aquests equipaments són 
fonamentals, retreu que no en sàpiga res i fa saber que no hi renunciaran. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa l’abstenció del seu grup perquè 
possiblement faran algunes al·legacions al respecte i comunica que si els les aproven, 
manifestaran el vot a favor. 

El senyor Ramon Carrión i Duran, del GMDPSC, manifesta l’abstenció del seu grup 
perquè creu que el barri de Can Baró té unes altres necessitats com ara el vial per 
enllaçar Francesc Alegre i Tenerife, els aparcaments públics o la futura escola bressol. 

El senyor Puelles indica que, tal com es va explicar abastament a la Comissió 
d’Urbanisme, la superfície del parc són 106.000 metres quadrats, i indica que es van 
recollir totes les preguntes de totes les associacions que van venir, que van ser totes o 
gairebé totes. Assenyala que d’aquesta manera, 5% d’aprofitament per usos del parc 
dóna una xifra de més de 6.000 metres quadrats, superfície de la qual s’estan definit els 
usos, el manteniment, de dos-cents i escaig metres quadrats, que fa compatible qualsevol 
planejament, equipament i actuació posterior. Es dirigeix al senyor Carrión i considera que 
aquesta actuació que centralitza i millora els serveis del parc no interessa tant a ningú 
com als barris de de Can Baró, Carmel i Guinardó. 

S’aprova la proposta amb les abstencions del GMDPPC i el GMDPSC, i el vot a favor de 
la resta de grups. 

7.  Informar favorablement la proposta rebuda de la Ponència de Nomenclàtor, 
sobre la denominació de mirador de l’Arquitecte Ignasi de Lecea per a l’espai 
situat al Turó del Carmel on hi ha l’obra L’ordre d’avui, de l’escultor Hamilton 
Finlay, al Districte d’Horta-Guinardó 

8. Informar favorablement la proposta rebuda de la Ponència de Nomenclàtor, 
sobre la denominació de jardins del Doctor Moisès Broggi per a l’espai 
enjardinat situat entre la rambla del Carmel i els carrers de les Lletres, de les 
Ciències i de Dante Alighieri al Districte d’Horta-Guinardó 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció, 
presenta les propostes. Considera que l’arquitecte Ignasi de Lecea és mereixedor de la 
distinció proposada en el Districte pels diversos motius que explica: va néixer a Madrid el 
1950 i va morir el 2005 a Barcelona; va treballar per a l’Ajuntament de Barcelona d’ençà el 
1981, on va estar dedicat bàsicament a projectes sobre l’espai públic, l’art públic i la 
conservació del patrimoni arquitectònic; va ser coordinador de les obres del Pla 
d’ocupació comunitària, director adjunt d’Espais Locals, director de Projectes i Obres, 
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director de Serveis d’Arquitectura, cap del Departament d’Arquitectura entre el 1997 i el 
2001; també va dirigir els treballs de redacció del Catàleg d’Art Públic de Barcelona en 
col·laboració amb la Universitat de Barcelona; va ser professor invitat i autor de diversos 
articles sobre paviments urbans, espai públic i art públic, i va tenir la medalla FAD el 1995 
i el premi ACCA del 2005. 

Pel que fa al senyor Broggi, indica que la proposta d’espai correspon a l’interior situat 
sobre el túnel de la Rovira, delimitat per la rambla del Carmel i l’avinguda de l’Estatut, 
entre el passatge d’Espiell i el carrer de Dante, i que és un espai caracteritzat perquè en la 
zona superior s’hi troba el monument de David i Goliat, que va ser el monument 
d’homenatge a les brigades internacionals, col·lectiu al qual el doctor Broggi va estar molt 
unit i va formar part del seu equip mèdic, on, entre altres avenços, va crear els quiròfans 
mòbils. Explica que en aquest espai cada any es fa un homenatge als brigadistes durant 
el mes d’octubre, i l’any anterior també es va fer un homenatge al doctor Broggi on van 
assistir-hi els seus fills i es va llegir una carta del mateix doctor. Per tot això, considera 
que és un espai idoni per dedicar-li un record i que porti el seu nom. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu grup i 
expressa el seu acontentament al veure que el doctor Broggi tingui un espai en el districte. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu grup 
per a les dues propostes. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta el vot a favor del seu grup per 
a la primera proposta del mirador d’Ignasi Lecea. Quant a la segona proposta, reconeix 
que està d’acord amb la biografia del doctor Broggi, una vida dedicada a la Medicina, i fa 
palès que el fet que un institut de Sant Joan Despí dugui el seu nom deixa clar el seu 
reconeixement per la figura i trajectòria professional del senyor Broggi, més enllà dels 
seus plantejaments polítics, als quals es manifesta contrari. 

Considera que el govern està fent un ús partidista en el si de la Ponència perquè actua 
amb rapidesa per prioritzar alguns noms i altres no, i posa com a exemple els noms 
d’espais públics atorgats a Vicenç Albert Ballester, creador de l’estelada, o a Lluís Maria 
Xirinacs, del qual anuncia que es proclamava amic d’ETA. Mostra la seva sorpresa al 
veure que altres persones com Juan Antonio Samaranch, el papa Pau II o Salvador Dalí 
no tinguin encara el seu nom assignat a cap espai públic, i retreu al govern que utilitzi el 
Nomenclàtor al servei de la causa independentista, de la qual subratlla que es troba en 
minoria en el consell municipal. A més, creu que algunes decisions s’haurien de 
consensuar. Per tot això, manifesta l’abstenció del seu grup per a la segona proposta. 

El senyor Ramon Carrión i Duran, del GMDPSC, expressa el vot favorable del seu grup 
per a les dues propostes. 

S’aproven les dues propostes amb l’abstenció del GMDPPC respecte a la proposició 
número 8 i el vot favorable de la resta de grups. 

El president assenyala que el doctor Moisés Broggi és molt conegut i reconeguda la seva 
tasca com a metge, i considera que té tots els mèrits perquè un carrer situat just al costat 
de l’homenatge als brigadistes porti el seu nom. Ara bé, destaca que Ignasi de Lecea és 
molt desconegut però que ha estat un arquitecte fonamental per a Barcelona, una de les 
persones que més ha fet per l’art públic, pels petits racons i pels petits detalls, i que en 
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una bona colla de projectes urbans de la ciutat, tot i que no hi ha la seva signatura perquè 
era arquitecte municipal, moltes vegades treballava a l’ombra d’algun arquitecte més 
conegut, hi ha la seva mà. Explica que va tenir ocasió de treballar durant bastants anys 
amb ell a l’Ajuntament i considera que també valia la pena destacar-lo. Creu que és un 
honor per al districte tenir aquests dos nous espais dedicats a aquestes dues grans 
persones. 

9. Informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’art. 23.2.f) de la 
Carta de Barcelona, el Reglament d’organització i funcionament dels Districtes, 
aprovat inicialment per la Comissió de Presidència i Règim Interior en sessió del 
dia 11 de desembre de 2013 

10. Informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’art. 23.2.f) de la 
Carta de Barcelona, el Reglament de participació ciutadana, aprovat inicialment 
per la Comissió de Presidència i Règim Interior en sessió del dia 11 de desembre 
de 2013 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció, 
presenta tres propostes de reforma, la del Reglament general d’organització i 
funcionament dels Districtes, la del Reglament de participació ciutadana i la del 
Reglament del Consell de Ciutat, i indica que se sotmet a consideració la proposta 
aprovada inicialment el desembre per la Comissió de Presidència, de manera que hi ha la 
voluntat d’obrir el debat i per això hi ha noranta dies. Indica que aquestes tres normes 
regulen els òrgans, processos i mecanismes de la participació en els afers municipals de 
Barcelona, tant de ciutat com de districte, així com els drets i deures dels ciutadans en 
matèria de participació. 

Explica que l’objectiu màxim de la proposta és enfortir els drets dels ciutadans en matèria 
de participació i aclarir i regular alguns procediments que fins ara no ho estaven. 
Assenyala que la proposta surt d’un treball de fa temps i que la comissió formada pels 
grups municipals amb representació al Consistori porta més d’un any reunint-se amb tots 
els grups polítics. Afegeix que algunes de les propostes que es fan són reflexions fetes 
per les associacions recollides en el Pla director del 2010-2015, on cap grup va expressar 
el seu vot en contra, de manera que considera que tenen un ampli consens, com en el 
Segon Congrés d’Associacions de Barcelona. Apunta que el mateix Pla director va 
proposar la racionalització d’òrgans, sobretot en el cas dels districtes. 

Enumera els grans temes que són objecte de reforma: la realització de consultes 
ciutadanes en el territori menor de districte; la racionalització dels òrgans de participació; 
la regulació, actualització i racionalització de la iniciativa ciutadana. Afegeix que el Consell 
de Ciutat i el Consell d’Associacions de Barcelona ja estan fent propostes, sobretot pel 
que fa referència al propi procés de participació, i durant el mes de febrer han tingut lloc 
sessions informatives als diferents districtes. Afegeix que eI mes de març es treballarà als 
consells sectorials de ciutat. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa l’abstenció del seu grup en els 
dos punts. Comenta que el període d’al·legacions encara està obert i que des del seu 
grup s’han demanat diverses coses que enumera a continuació: en primer lloc, que des 
dels consells de barri es puguin elevar temes als plenaris a través dels consells ciutadans, 
per la qual cosa anuncia que caldria suprimir el text que cita el criteri d’excepcionalitat; en 
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segon lloc, que els consells sectorials puguin elevar temes a les comissions de la Casa 
Gran, iniciatives ciutadanes també en l’àmbit de districte i de barri; en tercer lloc, la 
recuperació dels consells ciutadans perquè puguin elevar temes als plenaris i emetre 
dictàmens; en quart lloc, l’elecció directa dels consellers de Districte; en cinquè lloc, la 
presidència per als consellers de Districte, amb el permís del senyor president. A més, 
considera que les propostes tenen alguns riscos com ara el fet que la supressió de les 
comissions consultives faci que els consells sectorials s’acabin agrupant i acabin fent de 
comissions consultives alhora que desaparegui l’activitat de fons dels consells sectorials. 

Seguidament, retreu al govern que després de dos anys i mig de discussió sobre aquest 
tema, sembla que actualment es vulgui aprovar de pressa i corrents, i fa saber que el seu 
grup entenia que no es volia fer una reforma en profunditat, sinó simplement una 
racionalització dels òrgans de participació, motiu que explicaria el que no s’hagi fet la 
difusió que tocava, amb banderoles als carrers, fulletons als centres cívics, etcètera. Creu 
que el paper ho aguanta tot, però al final la participació depèn de la voluntat política, i 
aquest govern ha demostrat més d’una vegada que no en té gaire. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta el vot en contra del seu 
grup perquè considera que és un projecte que comença malament. Creu que des d’un 
primer moment s’hauria d’haver comptat amb la participació de la ciutadania i del teixit 
associatiu de la ciutat i dels districtes i retreu que no hagi sigut així. Comenta que no ha 
sigut fins que les entitats i grups com el seu han pressionat, que no s’ha ampliat el període 
d’al·legacions a noranta dies, que tot i així considera insuficient. Opina que el govern no té 
voluntat política i que no creu en la participació ni en els espais de què actualment 
disposen, i afegeix que tampoc no ho farà més endavant. Considera que la racionalització 
dels òrgans de participació és més aviat una retallada i que d’aquesta manera no 
s’avança cap a un model de democràcia participativa. 

Retreu al govern que situï la iniciativa ciutadana com un element de millora de la 
participació perquè considera que a l’hora de la veritat, és el govern qui té la potestat 
d’admetre-la o no. 

A més, mostra el seu desacord amb altres elements com són el fet que es trenqui 
l’autonomia del funcionament dels consells sectorials o la desaparició de les comissions 
consultives, que considera que al Districte sempre han funcionat bé. Opina que el projecte 
del govern no se sustenta perquè s’excusen en el fet que els espais no funcionen després 
d’haver-los buidat de contingut. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa l’abstenció del seu grup a 
l’aprovació inicial del Reglament de participació ciutadana tot i que manifesta la voluntat 
del seu grup de votar-hi favorablement. Ara bé, matisa que cal aclarir-ne alguns aspectes. 

Tot seguit, fa saber que els objectius del seu grup sempre han apostat per la millora de la 
participació ciutadana i la racionalització dels 560 òrgans que existeixen actualment, i 
afegeix que per aquest motiu va presentar a la Comissió de Presidència de desembre del 
2012 una proposició per a la racionalització dels òrgans de participació, que va ser 
aprovada, amb el text següent: «Elaborar un plan inicial para racionalizar los órganos de 
participación de los distritos, que sirvan de base para trabajar conjuntamente con los 
distritos y grupos políticos». 
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Mostra el seu acord en alguns elements de la proposta, com ara suprimir òrgans 
innecessaris, que es puguin agrupar alguns òrgans com per exemple les comissions de 
seguiment dels districtes, que passarien als consells de barris, i també en el fet que les 
comissions sectorials dels districtes tinguin un límit de vuit comissions per cada un. 

Ara bé, mostra el seu desacord en el fet que el Consell Ciutadà sigui un òrgan polític, ja 
que fins ara només tenia caràcter consultiu. Tampoc no creu oportú que els consells de 
barri presentin proposicions al Consell Ciutadà i que aquest ho faci arribar al Districte, tot i 
que mostra el seu acord amb les consultes ciutadanes. Per tot plegat, comunica que 
l’abstenció del seu grup se supedita a les modificacions que es puguin fer en el període 
d’al·legacions. 

El senyor Ramon Carrión i Duran, del GMDPSC, considera que la reforma de participació i 
de reglaments ha de seguir un procés seriós que compti amb la major participació, 
sobretot de veïns i entitats, però en canvi, el procés l’ha iniciat al govern, del qual felicita a 
l’equip tècnic i posa en valor la seva feina. Mostra el seu desacord amb el document 
resultant i retreu al govern que digués que les entitats i ciutadans diguessin que alguns 
òrgans no funcionaven quan ells ja s’havien encarregat de buidar-los de contingut. 

Recorda que el seu grup va expressar l’abstenció a la Comissió de l’Ajuntament per obrir 
el procés de debat amb les entitats però lamenta que, llevat del Consell Ciutadà, el 
Districte d’Horta-Guinardó no hagi fet res en aquest sentit, ja que cap entitat ha estat 
convocada per debatre. Creu que fins l’abril no hi haurà prou temps per fer un debat en 
profunditat i manifesta que les entitats del districte estan molt descontentes. 

Per tot això, expressa el vot en contra del seu grup i afegeix que, tot i saber que amb 
aquest vot el procés no s’atura, té l’esperança que el govern dialogui i acordi amb les 
entitats, ja que d’aquesta manera tindria el suport del seu grup. 

El senyor Bou indica que el projecte es va explicar en la darrera Comissió de Qualitat de 
Vida i apunta que es tracta d’un procés obert en fase d’al·legacions. En aquest sentit, creu 
oportú esperar les aportacions dels ciutadans per, a partir de llavors i passat el termini, fer 
les crítiques que corresponguin. 

Es rebutgen les propostes amb les abstencions del GMDUpB i GMDPPC, els vots en 
contra del GMDICV-EUiA i GMDPSC, i el vot a favor del GMDCiU. 

b) Proposicions dels grups municipals 

No n’hi ha. 

D) Part d’impuls i control: 

a) Proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PSC: 

11. El Plenari Municipal del districte d’Horta-Guinardó acorda: 
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I. Demanar al Govern de l’Estat la retirada de la reforma de la Llei orgànica 2/2010, 
de 3 de març de salut sexual i reproductiva 

II. Comunicar aquest acord al president del Govern de l’Estat, al Ministeri de 
Justícia, al president de la Generalitat de Catalunya, a la presidenta del 
Parlament de Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya i 
als presidents de l’Associació Catalana de Municipis i de la Federació de 
Municipis de Catalunya 

III. Intensificar les campanyes d’informació i assessorament sobre salut sexual i 
reproductiva que es fan des del Punt d’Informació i Assessorament a la Dona del 
Districte 

IV. Intensificar les campanyes d’informació i assessorament sobre salut sexual i 
reproductiva que es fan als punts d’informació juvenil del Districte 

V. Promoure el coneixement i difusió d’aquestes campanyes i recursos disponibles 
a través del Consell de Dones del Districte i les diferents associacions de dones 
del Districte 

La senyora Núria Galán Orriols, del GMDPSC, presenta la proposició. Explica que el 20 
de desembre de 2013, el Consell de Ministres va aprovar la reforma de la Llei de salut 
sexual i reproductiva i d’interrupció voluntària de l’embaràs, i apunta que difereix de la llei 
vigent, aprovada l’any 2010 amb un ampli consens, fins i tot amb la comunitat científica, i 
que complia amb el dret a decidir sobre la pròpia vida sexual i reproductiva, el dret a tenir 
una maternitat lliure i decidida per les dones i el dret a tenir prestades unes polítiques 
educatives, socials i sanitàries sobre salut sexual i reproductiva. A més, afegeix que la llei 
del 2010 complia amb totes les recomanacions de les Nacions Unides i opina que va 
suposar un notable avenç en la protecció dels drets de les dones i, especialment, de la 
seguretat jurídica dels professionals sanitaris que atenen les dones en les interrupcions 
d’embaràs. 

En canvi, considera que la reforma que planteja el PP restringeix els drets i les llibertats 
de les dones, ja que suprimeix la possibilitat d’interrompre l’embaràs en les primeres 
catorze setmanes, considerant-ho com a delicte, i només el despenalitza sota el supòsit 
de la violació o del risc de vida per a la mare, de manera que exclou el supòsit de 
malformació que justificava la interrupció a la dècada del 1980. 

Comenta que la reforma afecta greument la seguretat jurídica dels professionals, la 
garantia d’accés a les prestacions sanitàries públiques i alhora topa amb les 
recomanacions de l’Organització Mundial de la Salut i amb moltes crítiques per part de la 
comunitat científica. A més, opina que no té cap criteri social ni científic que l’avali. 

Creu que és una llei retrògrada que probablement no reduirà els avortaments, sinó que 
dividirà les dones entre aquelles que puguin pagar-ho marxant a un altre país, i les que 
sense diners es veuran abocades a la clandestinitat i a la desprotecció tant jurídica com 
de salut. 

Demana el vot favorable dels altres grups perquè sigui una proposició explícita per part de 
tots els consellers i, davant la possibilitat que la reforma limiti alguns programes 
relacionats amb aquests temes, també demana que des del Districte i des de l’Ajuntament 
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s’intensifiqui tot allò que es fa des de la proximitat, com ara les campanyes d’informació 
en salut sexual i reproductiva. 

El president informa que el GMDCiU ha demanat votar aquesta proposició mitjançant el 
vot nominal i la resta de grups ho accepten. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDPSC, mostra el seu acord amb tot el redactat 
de la proposició i reconeix que s’ha sorprès al veure que s’ha proposat en un consell de 
districte. Considera que la reforma del PP atempta contra els drets de les dones 
directament, però expressa el seu temor per veure si més endavant pot afectar també els 
homes que, per exemple, s’han fet una vasectomia. Creu que cada cop ens trobem amb 
unes lleis més restrictives i que estem tornant tant enrere com a l’edat mitjana i per això, 
troba oportú demanar la retirada d’aquesta reforma. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, mostra el seu acord en el text i el 
sentit de la proposició, ja que creu que es tracta d’un tema molt greu i qualifica de 
surrealista la involució de quaranta anys enrere. Comunica que el seu grup no hagués 
presentat la proposició en el Districte perquè creu que hi ha molts temes locals sobre la 
taula, però creu que s’hauria d’haver presentat una declaració institucional conjunta 
defensant els drets de les dones. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, opina que no es pot retirar una llei que 
no existeix i considera que el GMDPSC s’està equivocant perquè el lloc de debat d’aquest 
projecte és el Congrés de Diputats i no el Plenari d’Horta-Guinardó. Li recorda a la 
senyora Galán que l’avantprojecte de llei és aquell que encara no s’ha introduït al Congrés 
i, en canvi, el projecte és aquell que encara no ha estat discutit. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció 
del Districte, constata que en el seu grup hi ha diferents posicionaments en aquest tema i 
que, per tant, no defensarà una posició unànime. 

La senyora Galán apunta que el seu grup aprofitarà els espais que hi ha per alçar la veu 
per defensar els drets de les dones i que, tot i ser conscients que hi ha un procés 
parlamentari, d’aquesta manera es reconeixen les demandes de les dones que estan a les 
mobilitzacions cada dia. 

El senyor Coronas manifesta el seu vot a favor. 

La senyora Mir i el senyor Antoni Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, manifesten el seu vot 
a favor. 

El senyor Conde, el senyor Rafael Sánchez Cobo, el senyor Carlos Torrubiano Blanco i la 
senyora Felisa Vila San Millán, del GMDPPC, manifesten el seu vot en contra. 

El senyor Carrión, el senyor Joan Ferrús Alborch, la senyora Galán, la senyora Cristina 
Gómez Salmerón, el senyor Raül Ortega Serrano i Daniel Rosillo Molina, del GMDPSC 
expressen el seu vot nominal favorable. 

El senyor Jaume Fibla Papaseit, la senyora Lina Huélamo Soriano i la senyora Roser 
Nogués Alonso, del GMDCiU, expressen el seu vot nominal a favor. 
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El senyor Bou, el senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, manifesta el seu vot en 
contra. 

S’aprova la proposició amb 12 vots a favor i 6 en contra. 

Del Grup del PPC:  

12. Que el Consell del Distrito acuerde e inste al órgano competente que se 
rehabilite la zona afectada realizándose con: 

- Recuperación de la calzada de circulación 
- Desmontaje de los paneles del muro 
- Recuperación como espacio público de la zona intermedia 

El senyor Rafael Sánchez Cobo, del GMDPPC, presenta la proposició. Explica que la 
construcció de la línia 9 del metro ha afectat algunes zones del districte i que, 
concretament, la zona de la ronda Guinardó, a l’alçada de la part alta de l’Hospital de 
Santa Creu i Sant Pau, s’ha deteriorat considerablement. Constata que donat que 
aquestes obres del metro afecten seriosament la circulació viària d’un eix important de la 
ciutat, i donat el deteriorament de la zona d’obres i la manca de solució, és per aquest 
motiu que presenten aquesta proposició. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa l’abstenció del seu grup i 
explica que el seu grup té un criteri des de fa temps, segons el qual considera que no es 
pot collar econòmicament ni al país, ni a la ciutat ni al transport públic de la ciutat, i 
després demanar que es facin actuacions, cosa que creu que fa el GMDPPC. 

Posa com a exemple les aportacions al contracte-programa amb l’ATM entre el 2010 i el 
2013, i indica que l’Ajuntament ha incrementat un 10% les aportacions, la Generalitat, un 
12% i el Govern de l’Estat ha fet una retallada del 37%, de manera que l’aportació de la 
Generalitat triplica la de l’Estat i la de l’Ajuntament gairebé iguala la de la Generalitat. 

Mostra el seu acord amb el senyor Sánchez sobre el fet que cal arreglar la part de dalt de 
la ronda, però considera que abans s’ha d’acabar la línia 9 del metro, i afegeix que el fet 
que no arribin les aportacions econòmiques que haurien d’arribar, dificulta les coses. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta el vot favorable del seu 
grup. Ara bé, retreu al senyor Sánchez que el seu grup sigui poc crític amb el govern i 
creu que podrien haver incorporat aquesta actuació i altres en el moment de pactar els 
pressupostos i les inversions. 

El senyor Ramón Carrión i Duran, del GMDPSC, expressa el vot favorable del seu grup i 
recorda que en el seu dia va presentar la proposta de reurbanització de la plaça Sanllehy, 
per la qual cosa felicita el govern per la posada en marxa. Apunta que si bé cal seguir 
treballant la línia 9 del metro, la proposició va en línia perquè els veïns tinguin dret a tenir 
un espai amb dignitat, la qual cosa hi està a favor. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, manifesta el vot a favor del seu 
grup i expressa la necessitat que ha reconegut el Districte de pal·liar les molèsties 
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ocasionades per l’aturada de la línia 9, aspecte que, tal com informa, ha transmès al 
responsable de la infraestructura. 

Seguidament, posa en valor la feina d’urbanització de la plaça Maragall, afectada pel 
metro, que va aconseguir crear un espai de gaudi. També comenta que s’iniciaran 
properament les obres de la plaça Sanllehy que, com s’ha dit anteriorment, s’han 
consensuat amb els veïns, i manifesta la voluntat del Districte perquè les molèsties de la 
línia 9 siguin les mínimes possibles. 

El senyor Sánchez agraeix als consellers que donin suport a la proposta i comenta dues 
coses. En primer lloc, diu que sí bé les inversions es van acordar, va ser gràcies a aquest 
acord que el projecte UA3 segueix endavant. En segon lloc, s’adreça al govern per 
demanar-los que els mantinguin informats sobre el transcurs de les obres de la línia 9. 

S’aprova la proposició amb l’abstenció del GMDUpB i el vot a favor de la resta de grups. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

13. El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

- Suspendre la totalitat del procés iniciat fins al moment a la plaça Botticelli, 
vetllant pels interessos de la ciutadania i no d’un operador comercial que els 
barris de l’entorn no necessiten 

- Instar el govern del Districte a donar explicacions públiques en relació amb el 
projecte de la plaça Botticelli, ja que aquest no estava recollit al seu «full de 
ruta» pels barris ni al programa electoral del partit del govern 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta la proposició. Considera que 
el projecte vinculat a la creació d’un aparcament d’ús privatiu a la plaça Botticelli no s’ha 
informat amb transparència per diferents motius que enumera a continuació. En primer 
lloc, creu que s’ha obviat la modificació d’usos de l’edifici del Patronat Municipal per a 
l’ampliació de l’espai comercial, amb la desaparició de bona part de l’aparcament de la 
plaça -1 de la pròpia edificació. En segon lloc, opina que en cap cas s’ha informat de 
l’existència, des del mes de març del 2013, d’un projecte de licitació. En tercer lloc, retreu 
que enlloc no es recullen els suposats beneficis ni econòmics ni socials de la modificació 
d’usos associada al projecte, com es compensarà la zona verda i quin és el cost associat 
a aquest projecte. En quart lloc, indica que el veïnat, el teixit comercial i les associacions i 
entitats d’Horta i del parc de la Vall d’Hebron, i altres barris com la Clota i Montbau, s’han 
constituït com a Plataforma Salvem Botticelli, per evitar la construcció de l’aparcament 
d’ús privatiu, on ara hi ha activitats cíviques i lúdiques a l’extrem superior del nou parc de 
les Rieres d’Horta. Finalment i en cinquè lloc, opina que la modificació dels usos del 
subsòl de la plaça Botticelli, que permetrien tirar endavant aquest projecte, va ser 
informada desfavorablement pel Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó. 

Per tot això, diu que presenten aquesta proposició. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu grup i fa 
referència als comentaris que ha fet anteriorment a l’informe de la regidora. 
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El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot en contra del seu grup 
per raons de política. Explica que en el plenari de maig-juny del 2013, el seu grup va 
expressar l’abstenció perquè hi havia termes que no s’havien concretat i que havien 
d’aparèixer en un expedient públic. En canvi, recorda que a la Casa Gran va manifestar el 
vot a favor del seu grup i que altres grups no van votar, es van abstenir o van votar 
favorablement. Considera que part de les persones que a la Casa Gran van votar en 
contra o es van abstenir, en el Plenari d’avui voten a favor. 

Opina que la construcció d’un aparcament no significa que es deixi de construir 
l’aparcament del carrer Lisboa, que creu que serà una solució beneficiosa per a tota la 
zona, ja que els costos de l’aparcament seran més baixos que els d’altres aparcaments i, 
a més, s’ampliarà al zona comercial que donarà servei a nous habitatges de protecció 
oficial. 

També considera que el nou aparcament permetria absorbir la demanda de places 
d’aparcament que actualment utilitza zones no urbanitzades de la vorera de Can Marcè i 
les requerides per una possible ampliació de la superfície comercial. 

El senyor Ramon Carrión i Duran, del GMDPSC, retreu al govern que no s’hagi informat ni 
treballat amb ningú per dur a terme el projecte de la plaça Botticelli i també li retreu que és 
un projecte que no figurava en el full de ruta, per la qual cosa creu que no té sentit. En 
canvi, considera que la petició dels veïns de fer l’aparcament al carrer Lisboa sí que té 
sentit, ja que afavorirà la zona comercial i el transport i la mobilitat, tal com es va dir a 
l’Audiència Pública del dia anterior. Per això, manifesta el vot a favor del seu grup. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció, 
expressa el vot en contra del seu grup per diversos motius. En primer lloc, apunta que tal 
com va explicar la regidora a l’Audiència del dia anterior, el projecte respon a un interès 
general, ja que la ubicació de l’equipament comercial de Can Cortada permet que es faci 
habitatge públic. Afegeix que aquest aparcament ajuda a cobrir un dèficit de 2.700 places 
d’aparcament al barri d’Horta i anuncia que, concretament, hi haurà unes 150 places de 
rotació. Considera que pel que fa a les activitats que es fan actualment a la plaça 
Botticelli, com per exemple pot ser el rocòdrom, el club de petanca, s’estan buscant 
espais alternatius perquè es puguin seguir desenvolupant. 

Indica que el seu grup sempre ha defensat aquest projecte i mai no ha canviat de 
posicionament. Explica que tot plegat s’ha fet en un procés legal, escrupolós i amb 
transparència, i no pas amb opacitat tal com han comentat alguns consellers, ja que, per 
exemple, el Patronat Municipal de l’Habitatge va preparar una subhasta per vendre un 
local a comercialitzar a Can Cortada, tot incloent la construcció i gestió de l’aparcament 
que estava previst en el Pla especial, a càrrec del possible adjudicatari. Explica que per 
fer-ho possible, va demanar prèviament a l’Ajuntament de Barcelona que li transmetés el 
dret real d’aprofitament de l’aparcament esmentat, tot autoritzant a transmetre aquest dret 
a un tercer, i comunica que aquesta autorització va ser aprovada en el Plenari del 24 de 
juliol de 2013. 

Informa que un cop aprovat el Pla especial i obtinguda la cessió del dret d’aprofitament, el 
Patronat Municipal va convocar a subhasta, que es va publicar en el Butlletí Oficial de la 
Província el 31 de juliol, i al diari El País el dia 5 d’agost, i es va celebrar el 2 d’octubre 
amb presència del notari, sent l’únic licitador la societat Mercadona, que es va adjudicar la 
propietat del local comercial i la construcció i gestió de l’aparcament per a un període de 
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cinquanta anys. Anuncia que és un aparcament que serà d’ús públic en rotació amb 
facilitats per als clients del local comercial i que el 10 d’octubre es va signar el contracte 
d’adjudicació. 

Retreu als companys del Plenari que facin un joc de males arts per intentar enganyar i 
manipular les opinions dels veïns. 

La senyora Mir apunta que l’habitatge ja estava pressupostat i, per tant, considera que no 
era necessària la venda d’aparcament de l’edifici. Afegeix que es tracta d’un aparcament 
privat i no públic, com el de Porto-Lisboa, que els veïns i comerciants continuen 
reclamant, i retreu que el govern tiri endavant el projecte de la plaça Botticelli per 
acontentar els interessos de Mercadona. 

Quant a l’opacitat, comenta que el govern espera que els ciutadans consultin el BOPB i 
estiguin al cas, i això no es pot pretendre. Constata que els ciutadans han fet servir els 
canals legals i opina que el govern hauria de tenir la deferència d’informar que està 
modificant el planejament si saben que licitaran el projecte. Retreu al govern i al senyor 
Gonzalo Puelles García que els mentissin a la Comissió d’Urbanisme quan van anunciar 
que encara no hi havia cap projecte al respecte. 

El senyor Gonzalo Puelles García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, creu que en la Comissió 
d’Urbanisme es va explicar el projecte prou bé, es va lliurar la documentació pertinent, va 
venir el cap de Serveis Tècnics per explicar-ho, i apunta que quan es parla de 
planejament s’està parlant de la potencialitat d’un sòl. Posa com a exemple el planejament 
de la modificació de Sant Quintí, que dóna potencialitat per poder fer habitatge. D’aquesta 
manera, indica que el planejament que ha explicat en el Plenari dóna potencialitat de tenir 
habitatge en planta baixa, però no vol dir que tot serà habitatge en planta baixa. 

La senyora Mir considera que el senyor Puelles li està donant la raó perquè en la 
Comissió d’Urbanisme va dir que el que presentava només era planejament i que no hi 
havia cap projecte associat. Explica que va preguntar als tècnics si la possibilitat que el 
sòl fos un aparcament era viable i que van respondre que era difícil perquè sortien molt 
poques places i que segurament no es faria. Recorda que el senyor Puelles va dir que 
això no implicava que no es pogués fer l’aparcament a Porto-Lisboa i que el seu grup va 
demanar que canviessin els usos del subsòl i es fes a Porto-Lisboa enlloc de fer-ho a 
Botticelli. 

S’aprova la proposició amb el vot en contra del GMDPPC i del GMDCiU, i els vots a favor 
de la resta de grups. 

Del Grup d’UpB: 

14. El Consell del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

Iniciar els tràmits per tal que l’Ajuntament adquireixi l’edifici de plaça Eivissa 
cantonada amb Fulton per tal de convertir-lo en un equipament juvenil 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, presenta la proposició. Creu que la 
remodelació de la plaça Eivissa i la possibilitat d’incorporar algun equipament serà una 
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oportunitat per consolidar-la com un espai de centralitat al barri. Explica que en aquesta 
plaça hi ha un edifici a la cantonada amb el carrer Fulton que actualment està en desús i 
en situació d’ocupació i, alhora, les entitats juvenils d’Horta tenen problemes d’espai per 
desenvolupar les seves activitats. Motiu pel qual diu que presenten aquesta proposició. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu grup i 
puntualitza que si bé cal recuperar aquest edifici d’una forma urgent, s’hauria d’obrir a la 
participació del veïnat i a les entitats d’Horta per decidir quin ús se’n farà, ja que pot ser un 
equipament juvenil però també d’un altre tipus. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta l’abstenció del seu grup tot i 
mostra el seu acord amb el fet que les entitats juvenils necessitin espais per realitzar les 
seves activitats. 

El senyor Ramón Carrión Duran, del GMDPSC, expressa el vot favorable del seu grup i 
afegeix que la necessitat d’espais juvenils no només la tenen les entitats d’Horta, sinó que 
també la tenen les entitats de tot el districte d’Horta-Guinardó i de tota la ciutat. A més, 
retreu al govern que no hagi posat en marxa el Pla d’equipaments juvenils del mandat 
anterior i considera que seria convenient comentar amb els veïns quin ús es vol fer de 
l’espai de la plaça Eivissa. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Coneixement, Infància, Adolescència i 
Joventut, apunta que si bé seria un espai fabulós per al barri i per al Districte, actualment 
és privat i és impossible abocar recursos sobre la compra o iniciar tràmits per poder-lo 
adquirir. Per això, expressa l’abstenció del seu grup perquè considera que si el govern 
n’ha d’adquirir la propietat, convindria que les entitats i els diferents grups polítics 
definissin una mica el seu ús. 

El senyor Coronas agraeix el suport del GMDICV-EUiA i del GMDPSC, i matisa que la 
proposició pretén iniciar els tràmits i no pas fixar un preu ni pagar cap quantitat. Creu que 
el projecte de remodelació de la plaça Eivissa és una bona oportunitat per començar a 
tractar el tema de l’edifici. 

S’aprova la proposició amb les abstencions del GMDPPC i del GMDCiU, i el vot favorable 
de la resta de grups. 

b) Proposicions amb contingut de declaració institucional 

No n’hi ha. 

c) Precs 

Del Grup del PPC: 

15. Es mantinguin les previsions i es compleixi el calendari previst pel Districte a 
primers de l’any 2012 mantenint els terminis d’execució del CAP del Guinardó 

El senyor Joan Ferrús i Alborch, del GMDPSC, presenta el prec i n’enumera els següents 
motius: en primer lloc, fa referencia al fet que el passat 6 de febrer de 2014 els veïns del 
barri del Guinardó van lliurar al Consell de Salut del Districte un document en el qual 
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consta l’incompliment permanent per part del govern del calendari previst per a la 
finalització de les obres del centre de salut del Guinardó, pactat amb els ciutadans; en 
segon lloc, menciona que aquesta actuació llargament reivindicada pels veïns del 
Guinardó ha de permetre una millora d’assistència sanitària; en tercer lloc, considera que 
els veïns del Guinardó reben assistència sanitària de manera provisional en un edifici 
annex al CAP Margall; i finalment i en quart lloc, comenta que es produeix un impacte 
negatiu en l’atenció sanitària dels usuaris. Per tot això, diu que el seu grup formula aquest 
prec. 

La senyora Roser Nogués Alonso, del GMDCiU, mostra el seu desacord amb la 
consideració que el govern incompleix el calendari perquè considera que l’Ajuntament 
s’ha compromès decididament amb les obres del centre de salut i ha incrementat de 
manera molt notable les aportacions per fer-lo. A més, recorda que a principis de juny de 
l’any anterior es va aprovar una partida addicional de 2 milions d’euros que es van sumar 
als 2,5 milions d’euros ja previstos, i es va anunciar un compromís d’uns altres 4,2 milions 
d’euros per al 2014. També recorda que a finals de l’estiu del 2013 es van reprendre els 
treballs del Pla d’equipaments i comunica que es preveu tenir el CAP i el seu equipament 
finalitzats a finals del 2014 i procedir a la seva posada en funcionament a inicis del 2015. 

Informa que el seu grup acceptarà el prec si el GMDPSC retira el primer punt. 

El senyor Ferrús explica que el primer punt es basa en una transcripció del que van 
demanar els veïns per escrit el 6 de febrer. Indica que, com a professional de la salut, 
troba vergonyós veure que els pacients han d’anar a una part del carrer o a l’altra segons 
les proves que se’ls han de fer i que també són vergonyoses les condicions del centre, 
que qualifica de tercermundista. Pregunta a la senyora Nogués si ha passat pel centre i 
retreu al govern que iniciés un procés de reiniciació d’obres que hagi portat a tenir-les 
parades del tot durant quasi dos anys. 

La senyora Nogués assenyala que, segons la carta, el senyor Ferrús es va presentar al 
Consell de Salut en persona i la va presentar en nom propi, ja que no hi apareix el nom de 
cap grup de veïns. Comunica que és usuària del CAP Guinardó i opina que canviar de 
vorera no costa, tot i que reconeix que no hi ha espai. Afegeix que el senyor Ferrús ja sap 
per què les obres no van més de pressa. 

El senyor Ferrús retira el primer punt però considera que ho haurien de fer els veïns. 

S’accepta el prec. 

Del Grup del PPC: 

16. Que el equipo de gobierno del Distrito corrija de inmediato esta anomalía y se 
den las explicaciones por parte del representante del Ayuntamiento destinado a 
este efecto 

La senyora Felisa Vila San Millán, del GMDPPC, presenta el prec. Explica que el Consorci 
de Barcelona Turisme, del qual forma part l’Ajuntament de Barcelona, està editant plans-
guies de restaurants per als ciutadans que visiten la ciutat però deixa al marge nombrosos 
establiments hotelers de restauració del districte Horta-Guinardó, motiu pel qual manifesta 
el seu rebuig a aquest pla, ja que pensa que discrimina un col·lectiu important d’hotelers 
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restauradors i perjudica notablement el comerç minorista del districte. Considera que tant 
l’Ajuntament com el Districte han de vetllar pels principis d’equitat i igualtat, per la qual 
cosa diu que presenta aquest prec. 

El senyor Lluís Bou Dalmau, conseller Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció del 
Districte, indica que no té cap objecció per rebutjar el prec però que no sap a quin pla-guia 
s’està referint la senyora Vila, per la qual cosa li demana que li faci arribar per a poder-lo 
modificar. Recorda que un dels objectius del govern és potenciar els restauradors i 
hotelers del districte, que han fet arribar al govern del Districte la felicitació per la manera 
que treballa la potenciació del turisme. Finalment, expressa l’acceptació del prec. 

La senyora Vila retreu al conseller que la regidora hagi parlat en l’informe sobre l’estat del 
Districte de la promoció del comerç i, en canvi, desconeguin aquesta guia que ha pagat 
l’Ajuntament i està per tot Barcelona. Apunta que només apareixen dos restaurants del 
districte d’Horta-Guinardó i que a qualsevol pàgina de Google, si busca «restaurants 
d’Horta-Guinardó», n’apareixen més de cent. 

Li pregunta quin ha estat el cost de la guia i quin mètode s’ha seguit per elaborar-la. 

El senyor Bou retreu a la senyora Vila que al prec fes referència a un fulletó i ara parli 
d’una guia, i li demana que aclareixi els termes de la pregunta. 

S’accepta el prec. 

17. Se estudie la implantación de contenedores de RSU enterrados, priorizando las 
zonas con mayor densidad de población y las calles con mayores problemas de 
accesibilidad 

El senyor Carlos Torrubiano Blanco, del GMDPPC, presenta el prec. Explica que 
l’accessibilitat deficient de molts carrers s’agreuja amb la ubicació de contenidors de 
recollida d’escombraries, els quals, en nombroses ocasions, ocasionen molèsties d’olors, 
invasió de l’espai públic i impacte visual. Creu que si s’instal·lessin contenidors enterrats, 
els veïns tindrien una qualitat de vida més bona i s’evitarien les pudors, s’ampliaria l’espai 
per als vianants i es milloraria la imatge dels carrers del districte. 

Comenta que en algunes zones d’altres districtes de la ciutat s’ha implantat un sistema de 
recollida pneumàtica que requereix més inversió que els contenidors enterrats, motiu pel 
qual considera que el districte d’Horta-Guinardó pateix un greuge comparatiu i que per 
això presenta aquest prec. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, expressa el rebuig al prec i explica 
que es planteja que la recollida de brossa a la ciutat de Barcelona sigui en superfície, 
cosa que la fa més rendible i eficient, excepte alguna àrea o prova pilot aprovada fa 
temps. Indica que la flota de vehicles està prevista per a aquest tipus de recollida i que les 
actuacions puntuals com la que demana el senyor Torrubiano no són possibles. 

Opina que entre tots han de fer que la recollida funcioni, millori i trobi el punt d’equilibri, i li 
demana al senyor Torrubiano que si hi ha algun punt que creu que no està prou ben 
resolt, li faci arribar per escrit per estudiar-ne la millora. 
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El senyor Torrubiano creu que les necessitats de reciclatge estan canviant i que cal 
adaptar-s’hi, de manera que si anteriorment els carrers en tenien prou amb un contenidor i 
ara hi ha deu metres lineals de contenidors a moltes zones que ocasionen problemes 
(com ara falta de visibilitat a encreuaments), cal estudiar-ho. Opina que és perfectament 
compatible la recollida de contenidors en superfície amb la recollida de contenidors 
soterrats, ja que a altres ciutats i pobles de l’àrea metropolitana, passa. 

El senyor Puelles comunica que té la mà estesa per fer-li arribar els punts on hi ha 
ineficiències. 

Es rebutja el prec. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

18. Que el govern del Districte insti TMB a implementar les millores en el servei 
llargament reclamades pels diversos barris del districte, i reclami a ATM el 
manteniment dels preus del transport en les tarifes vigents el 2013 deixant 
sense efecte la darrera pujada de preus del transport públic 

La senyora Anna Mir Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta el prec. Explica que el 4 de 
desembre de 2012 el Consell Municipal d’Horta-Guinardó va aprovar una proposició 
presentada pel seu grup que instava el govern del Districte a atendre les demandes 
veïnals de transport de proximitat dels barris del districte mantenint la seva imprescindible 
funció social, amb mesures com la restitució de les parades de la línia V21, d’acord amb 
les demandes veïnals dels diversos barris afectats per la supressió de parades, la 
restitució d’autobusos suprimits, com el 31 o el 114 els diumenges i festius, i el 
restabliment del recorregut de l’H6 per recuperar el servei al barri de Can Baró o la 
modificació del recorregut de l’autobús 17 per donar serveis als barris de la Clota i la Vall 
d’Hebron amb un trajecte fins a l’Hospital de la Vall d’Hebron. 

Ara bé, opina que el servei públic de transport als barris del districte no ha millorat gens i 
que, a més, s’ha produït un nou increment de tarifes absolutament desproporcionat en la 
situació actual, ja que és superior al 5%, motiu pel qual diu que presenta aquest prec. 

El senyor Gonzalo Puelles Garcia, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, rebutja el prec perquè creu que 
protegir el transport públic també significa fer-lo eficient i sostenible, cosa que no és el que 
s’aconseguiria si se segueix endeutant. 

Respecte a les millores en les línies, recorda que en l’informe sobre l’estat del Districte, la 
regidora ha comentat les noves parades de la línia V21, de manera que considera que el 
govern ha recollit les demandes dels veïns i els hi han donat sortida. 

Quant a l’ampliació de la línia 17, apunta que el govern ha recollit aquesta petició als 
diferents consells de barri i que la seva intenció és donar una resposta properament. 

I finalment, pel que fa a l’increment tarifari, recorda que en el Plenari s’ha reconegut que 
l’Ajuntament de Barcelona ha incrementat, en els darrers anys, la seva participació en les 
despeses del transport públic d’una manera continuada. Opina que no pot recaure tot 
sobre l’Ajuntament, el qual ja ha implementat mesures per a persones en situació d’atur, 
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per exemple, que signifiquen una bonificació de prop d’un 80% sobre el preu de la tarifa i 
que fan servei a molta gent que es troba en aquesta situació i necessita ajuda per al 
transport públic. 

La senyora Mir reitera que es tracta d’un servei públic bàsic i especialment vital en els 
barris d’Horta-Guinardó per l’orografia del districte. Indica que ningú ha dit que un servei 
bàsic a la ciutadania no pugui ser deficitari i retreu al senyor Puelles que parli d’eficiència 
quan es tracta d’un tema de necessitats bàsiques de la població. Considera que el govern 
hauria d’atendre aquestes necessitats, reconsiderar l’increment de tarifes i millorar els 
serveis a barris com Can Baró, del qual apunta que no s’ha esmentat cap millora. 

El senyor Puelles fa saber que el compromís de l’Ajuntament és ampliar la xarxa, millorar-
la i millorar sempre la seva aportació. 

Es rebutja el prec. 

19. Que el govern del Districte resolgui tirar endavant les accions necessàries per 
detectar i ajudar a pal·liar les necessitats de les persones i famílies que es 
troben en situació de pobresa energètica i/o amb impossibilitat d’accedir o 
mantenir els subministraments bàsics, és a dir, aquelles persones i famílies que 
pels efectes de la crisi no poden fer front al pagament del consum de llum, gas 
i/o aigua, que són subministraments bàsics per tal de garantir unes mínimes 
condicions de qualitat de vida 

El senyor Antonio Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, presenta el prec. Opina que la 
pobresa energètica és un tema molt preocupant que afecta directament les condicions de 
vida de les persones i recorda que ja van fer preguntes al respecte en el darrer Plenari. 
Tot seguit, comenta algunes dades sobre la situació a Catalunya d’ençà la crisi que són 
les següents: 225.000 famílies amb tots els seus membres a l’atur i 95.000 famílies sense 
cap ingrés; un augment del 83% des de l’any 2003 de la tarifa elèctrica i del 65% des del 
2008 de la tarifa d’aigua, de manera que a Barcelona ciutat hi ha 90.000 llars afectades 
per pobresa energètica, és a dir, per la falta d’accés per motius econòmics als 
subministraments bàsics de llum, aigua, gas i electricitat, mentre que les empreses que ho 
subministren continuen tenint grans beneficis. 

Comunica que davant d’aquesta realitat colpidora, el Parlament ha aprovat diverses 
mocions que emplacen les administracions i als ajuntaments a trobar solucions, motiu pel 
qual diu que formula aquest prec. 

La senyora Roser Nogués Alonso, del GMDCiU, diu que l’Ajuntament ajuda totes les 
persones en situació de vulnerabilitat, no sols aquelles amb problemes de 
subministrament. Comenta que el 2013 Serveis Socials va atendre 7.421 persones i que 
el nombre d’ajudes tramitades va ser de 3.100 amb un import de 741.199,19 euros, xifra 
que s’ha triplicat respecte al 2012, que va ser de 1.364. Pel que fa a la pobresa 
energètica, especifica que s’ha ajudat 334 persones i que l’import ha sigut de 56.002,63 
euros. 

Indica al senyor Salado que estan parlant d’ajudes sense topall, de manera que si fossin 
necessaris més recursos, s’hi haurien abocat. Per això, expressa el rebuig al prec. 
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El senyor Salado qualifica d’esotèric el fet que la senyora Nogués reconegui que el govern 
fa el que li proposa el seu grup però que no li accepti el prec. A més, afegeix que hi ha 
una altra contradicció a l’equip del govern, perquè el dia 20 de gener l’alcalde Xavier Trias 
i de Llobatera va anunciar que l’Institut Municipal de Serveis Socials obria una partida 
específica i il·limitada per fer front al tall de subministraments energètics i d’aigua a les 
persones amb problemes econòmics, partida de la qual entén que alguna part anirà a 
parar al Districte. 

Es rebutja el prec. 

Del Grup d’UpB: 

20. Que el Districte d’Horta-Guinardó insti l’Institut Municipal de Paisatge Urbà a 
emetre un informe sobre el compliment o no de les plaques predemocràtiques 
d’habitatge de protecció oficial ubicades en els edificis de la ciutat 

El senyor Jordi Coronas Martorell, del GMDUpB, presenta el prec. Explica que gairebé 
quaranta anys després del restabliment de la democràcia, encara hi ha molts edificis a la 
ciutat, i especialment a Horta-Guinardó, on llueix el símbol del lleó i les fletxes damunt del 
portal. Indica que la normativa de paisatge urbà vigent no contempla en cap cas la 
possibilitat de col·locar plaques damunt dels arcs de les porteries i que per això realitza 
aquest prec. 

El senyor Gonzalo Puelles Garcia, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, accepta el prec i comunica que 
sol·licitarà a l’Institut de Paisatge Urbà que emeti un informe sobre el compliment o no 
d’aquestes plaques. 

S’accepta el prec. 

d) Preguntes 

Del Grup del PSC: 

21. Com garantirà el govern l’accés a l’escola pública de proximitat tant a les places 
d’educació primària i secundària pública i quantes preveuen tancar de P3? 

La senyora Núria Galán Orriols, del GMDPSC, formula la pregunta. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i 
Promoció del Districte, anuncia que, en principi, el govern ho garantirà com ho ha fet en 
els darrers cursos. Incideix en el fet que cal tenir en compte que un 90% de les famílies 
han pogut accedir a l’escola pública en primera opció i que al voltant del 98% hi ha accedit 
en primera i segona opció. 

Respecte a l’educació primària, comunica que el govern no ha de garantir res perquè són 
alumnes que vénen de P5. Respecte als instituts de secundària, considera que van ser 
quatre famílies comptades les que no van accedir al centre que tenien adscrit, fet que va 
passar a l’escola Mare Nostrum, de la qual matisa que ha ampliat els seus instituts 
adscrits i, per tant, ha solucionat el problema. 



 
 
 

35 

Afegeix que el govern convocarà properament la Comissió de Planificació i Matriculació, 
tal com ha demanat la senyora Anna Mir Acebrón, del GMDICV-EUiA, i recorda que la 
comissió la va crear el seu grup municipal per posar coses en comú i fer propostes al 
Consorci. 

La senyora Galán diu que si s’ha de fer algun tancament o alguna disminució, es parlarà 
amb les escoles i amb les famílies durant el procés. Fa saber que, al seu entendre, el 
govern tindrà en compte la previsió d’alumnat que es preveu a secundària, cosa de la qual 
es queixa perquè el senyor Fibla no ha comentat res al respecte. Considera bé que es faci 
la previsió i es revisin les adscripcions dels centres per evitar problemes com els del curs 
anterior. 

El senyor Fibla constata que no coneix si es tancaran grups de P3 i comunica que quan 
tingui tot el procés de matriculació fet i s’hagi fet palesa la davallada d’alumnes, el govern 
mirarà com afecta el districte d’Horta-Guinardó i què haurà de fer al respecte. 

Pel que fa a l’accés a primària, apunta que les dades que va tenir i va comentar amb els 
diferents grups municipals deien que van quedar 36 vacants als IES d’Horta-Guinardó, de 
manera que es garanteix l’accés a tot l’alumnat. 

Del Grup d’UpB: 

22. Quantes sol·licituds d’expropiació ha rebut l’Ajuntament de Barcelona fins ara i 
quantes han estat resoltes? Quin és el temps de resposta de les sol·licituds 
rebudes? 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula la pregunta. Indica que en el 
mandat anterior es va aprovar la Modificació del Pla general metropolità de Tres Turons i 
que en el seu planejament es va preveure la possibilitat que qualsevol de les persones 
afectades pel Pla pogués sol·licitar l’expropiació immediatament.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon que, en primer lloc, el 
planejament dels Tres Turons no permet que qualsevol persona afectada pugui sol·licitar 
l’expropiació d’una manera immediata, sinó que fa referència a l’article 114 de la Llei 
d’urbanisme vigent. 

En segon lloc, apunta que fins a data d’avui, l’Ajuntament ha rebut sis sol·licituds, de les 
quals cinc s’han declarat improcedents i una s’ha comunicat a l’expropiat que es trobava 
afectat per la suspensió de l’eficàcia degut a la Llei òmnibus, que invalidava les 
expropiacions. 

En tercer lloc, comunica que el govern està intentant recuperar la fase zero dels Tres 
Turons, que incloïa actuar a les finques que eren de propietat municipal i que tenien 
ocupants, a les quals el govern els va fer una notificació el dia 24 i 26 del mes anterior. 
Comenta que del planejament de Tres Turons, que comparteix amb el Districte de Gràcia, 
l’equip de govern d’Horta-Guinardó ha detectat 25 finques municipals al districte i que 
s’està adreçant personalment als ocupants d’aquestes finques. 
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Seguidament, informa que la fase zero seria la primera fase que inicia el projecte de Tres 
Turons i que el govern està buscant, tant des del punt de vista social com de l’habitatge, 
quines són les necessitats dels ocupants d’aquestes finques, quines finques són i en quin 
estat de conservació es troben. 

En darrer lloc, convida al senyor Coronas a acordar amb ell alguna reunió per fer-li arribar 
tota la documentació del projecte. 

El senyor Coronas recorda al senyor Puelles que no li ha respost la segona part de la 
pregunta i n’afegeix una de tercera demanant-li que li expliqui què vol dir que cinc 
sol·licituds han sigut declarades improcedents. 

El senyor Puelles respon que improcedent significa que no concorren els requisits fixats 
per procedir a l’expropiació i que, per a més detall, hauria de revisar l’expedient. Respecte 
al temps de resposta de les sol·licituds, aclareix que no li pot concretar perquè cada 
expedient és un món. 

e) Seguiment Proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PPC: 

23. Se convoque el órgano de participación de la Teixonera para informar sobre la 
adecuación de la salida de metro y la recuperación de los jardines 

El senyor Carlos Torrubiano Blanco, del GMDPPC, presenta la declaració de grup tot 
recordant que en el Ple del desembre anterior, el seu grup va formular un prec consistent 
a convocar l’òrgan de participació de la Teixonera per explicar de manera detallada els 
treballs d’adequació de la sortida de metro i la recuperació de les zones verdes existents 
abans de les obres. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon que el govern va fer 
partícips de les obres al metro tant al Consell de Barri com a la Comissió de Seguiment de 
l’avanç, l’abast i les actuacions pendents. Afegeix que dues setmanes enrere es va 
convocar una reunió a peu d’obra per recollir la valoració dels veïns més propers sobre 
l’obra i s’hi van recollir una sèrie de demandes que actualment cal valorar, tant 
tècnicament com econòmica, perquè suposen un increment de la despesa. Comunica que 
el govern farà un retorn d’aquestes demandes. 

El senyor Torrubiano recorda que al prec que el GMDCiU va acceptar hi havia cinc punts i 
els comenta un per un: el primer, que no s’ha contestat, demanava al govern que 
expliqués els tràmits realitzats des de l’agost; el segon, que s’ha realitzat parcialment, 
demanava les actuacions a realitzar, incloent les diferents partides d’obra i imports; el 
tercer, no contestat, demanava la data d’inici i duració de les obres –comenta que sí que 
han vist començar les obres però no han sentit a parlar dels jardins–; el quart tractava 
sobre l’estat del procés d’expropiació, del qual comenta que no s’ha dit res, i el cinquè i 
darrer, sobre la planificació prevista, que conclou que segueixen igual. 

Comunica que al Consell de Barri es va passar una presentació amb una única fotografia 
amb una coloració bastant deficient i que a l’acta de la Comissió de Seguiment del Consell 
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de Barri només es va fixar una data per fer una visita d’obra, de la qual es queixa de no 
disposar-ne de l’acta ni de saber si s’hi va prendre alguna decisió. 

El senyor Puelles respon que el govern va contestar el prec en el seu moment i que també 
va contestar als veïns els dubtes que tenien. Informa que s’han reunit amb els veïns i que 
actualment el govern està valorant les seves darreres peticions. A més, apunta que, tal 
com va dir al Consell de Barri, a la Comissió de Seguiment i a l’Audiència Pública del dia 
anterior, es tracta d’un espai amb unes limitacions de propietat que cal tenir en compte. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

24. Que el govern informi de les gestions realitzades i l’estat d’execució per donar 
compliment a la següent proposició presentada per aquest grup municipal i 
aprovada en el Plenari del Consell Municipal de Districte de 3 de desembre de 
2013: 

«El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

»Reforçar i potenciar els espais de participació existents, especialment el 
Consell Ciutadà del Districte, els consells de barri i els consells sectorials, de 
manera que aquests siguin espais de participació ciutadana directa, on els seus 
membres tinguin capacitat real de participar activament / incidir en la presa de 
decisions del govern del Districte. I que en cap cas es pugui eliminar un espai de 
participació sense acord, sinó unànime almenys molt majoritari, dels membres 
que en formen part 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, demana que el govern informi de les 
gestions realitzades i l’estat d’execució per donar compliment a la proposició presentada 
per aquest grup municipal i aprovada en el Plenari del Consell Municipal de Districte del 3 
de desembre de 2013 i de la qual presenten aquest seguiment. 

El senyor Lluís Bou Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció 
del Districte, comenta que han passat poc més de dos mesos des que el GMDICV-EUiA 
va presentar la proposició i que, tot i les vacances de Nadal, s’han celebrat múltiples 
consells ciutadans i un Consell Ciutadà per explicar el que avui el govern ha sotmès 
justament a consideració, que és la reforma de tres reglaments: el general d’ordenació i 
funcionament dels districtes, el de participació ciutadana i el reglament del Consell de 
Ciutat. Considera que aquest fet és més que suficient i mostra la seva sorpresa al veure 
que el GMDICV-EUiA hagi expressat el vot en contra sense esperar la reacció o 
manifestació dels ciutadans i associacions de la ciutat. 

Fa saber que el govern creu seriosament en la participació i ha donat veu als ciutadans 
perquè es manifestin i es pronunciïn sobre els òrgans de participació del districte. 

La senyora Mir indica que ja ha expressat els motius del seu vot anteriorment i reitera que 
aquest procés ha començat malament. A més, afegeix que la proposta de reglament que 
fa el govern no incorpora el fet que en cap cas es pugui suprimir un espai de participació 
sense acord, si no unànime, majoritari, dels membres que en formen part. Considera que 
actualment el govern és l’òrgan que convoca i, per tant, pot suprimir de manera 
discrecional un espai de participació amb independència del que els seus membres 
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pensin, cosa que opina que ja han fet en aquest mandat amb la supressió dels consells 
sectorials. 

El senyor Bou retreu a la senyora Mir el vot en contra del seu grup davant d’un procés que 
encara té el debat i el període d’al·legacions obert i considera que s’està posant per 
davant de la ciutadania. 

Del Grup d’UpB: 

25. Que s’informi de l’estat del prec acceptat en el Consell Plenari del Districte 
d’Horta Guinardó de març de 2012 amb el següent contingut: 

Que s’elabori un estudi d’accessibilitat i mobilitat a la ronda de Dalt i entorns, en 
el tram que transcorre pels barris del districte d’Horta-Guinardó i es realitzi un 
procés participatiu en el marc dels consells de barri de Sant Genis dels 
Agudells, Teixonera, Montbau, la Vall d’Hebron i Horta 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, demana que s’informi de l’estat del prec 
acceptat en el Consell Plenari de Districte de març del 2012. 

El senyor Gonzalo Puelles García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, informa que properament el 
govern presentarà un estudi d’accessibilitat i mobilitat que incorpora tot el districte, tant els 
barris del nord com del sud i la seva comunicació. Comunica que la voluntat és que el 
projecte sigui molt compartit, i hi hagi una fase informativa i de debat, i vol el suport de la 
resta de grups, ja que creuen que pot fixar un full de ruta per al districte. Fa saber que es 
farà una presentació i un treball compartit amb els veïns de Sant Genís i Guinardó i amb 
la resta de grups. 

El senyor Coronas diu que entén que hi va haver una feina prèvia dels tècnics però retreu 
al senyor Puelles que parli de tot el districte quan el seu grup va concretar una zona 
específica. A més, recorda que en aquest espai el seu grup va demanar explícitament que 
es fes en el marc dels consells de barri que tenen a veure amb la ronda de Dalt i 
manifesta la voluntat de mantenir aquesta especificitat, ja que la ronda és una gran 
cicatriu a la ciutat i al districte d’Horta-Guinardó, i seria oportú que no es veiés enmig d’un 
pla de mobilitat que engloba des del Baix Guinardó fins a la ronda de Dalt. 

El senyor Puelles considera que la mobilitat s’ha de veure en conjunt i que el districte, si 
bé té la ronda de Dalt, també toca la Teixonera i la Vall d’Hebron. Comenta que estan 
parlant d’un document obert i que el govern té clares les demandes que han sortit als 
consells de barri, comissions de seguiment i processos de participació quant a mobilitat. 
Ara bé, considera que aquestes demandes s’han de treballar i després s’haurà de 
demanar consens a la resta de grups. 

E) Declaracions institucionals: 

26. Declaració institucional sobre la condemna al feixisme  

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, llegeix els punts de la part propositiva:  
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«Primer. Posem de manifest la nostra total condemna versus qualsevol moviment que 
representi l’ideari feixista o mostri la intenció de fer-ne divulgació.  

»Segon. El Consell de Districte d’Horta-Guinardó donarà suport a polítiques de prevenció 
contra aquest fenomen social i recolzarà i patrocinarà activitats de divulgació i informació 
per tal d’alertar el veïnat, i sobretot el nostre jovent, del perill i les veritables intencions 
d’aquests moviments.  

»I tercer. El Consell de Districte d’Horta-Guinardó vetllarà per la pràctica d’una política de 
tolerància zero vers qualsevol manifestació o intent de difusió d’ideari feixista o 
neofeixista.» 

27. Declaració institucional sobre el model d’immersió lingüística a l’escola 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, llegeix la part dispositiva:  

«El Consell Plenari d’Horta-Guinardó acorda: 

»Primer. Manifestar la nostra preocupació pels atacs constants al model d’èxit d’immersió 
lingüística als centres educatius del nostre país provinents de diversos estaments 
judicials.  

»Segon. Expressar el nostre desacord amb la ingerència en les tasques pedagògiques i 
d’organització curricular que representen les interlocutòries del Tribunal Superior de 
Justícia de Catalunya, que afecten quatre escoles i un institut del nostre país.  

»Tercer. Expressem de nou el nostre suport i compromís amb l’actual sistema d’immersió 
lingüística dels centres educatius catalans, un model d’èxit educatiu i garant de la cohesió 
social al nostre país.  

»Quart. Posem de manifest el nostre compromís vers el manteniment, millora i extensió 
del sistema d’immersió lingüística, d’acord amb els preceptes de llei d’educació de 
Catalunya.  

»I cinquè. Donem suport als membres de la comunitat educativa, així com a totes les 
institucions i governs, que defensin l’actual sistema d’immersió lingüística als nostres 
centres educatius.» 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el president aixeca la sessió a les 21.54 h. 

 

 

La cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria  Vist i plau  
         El president 

 


